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Gregorjevo v 
znamenju začetka 
pomladi in druženja

30 let MEPZ Adoramus Povišanje cen komunalnih storitevNajboljši odpadek  
je tisti, ki ne nastane
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15. marca je v Logatcu potekala zadnja delavnica, 
na kateri so pripravljavci celostne prometne 
strategije skupaj z občino in povabljenimi pred-

stavniki različnih lokalnih organizacij ter ustanov oblikovali 
akcijski načrt, najpomembnejši in hkrati najbolj oprijemljiv 
del strategije, ki bo osnova za bolj trajnosten razvoj prometa v 
prihodnosti. Akcijski načrt določa nabor ukrepov skupaj s po-
trebnimi sredstvi, odgovornostmi in časovnimi roki za njihovo 
izvedbo, kar bo podlaga za spremljanje izvajanja strategije v 
naslednjih petih letih. 

Celostna prometna strategija je pionirski dokument, ki se od drugih 
razlikuje predvsem po načinu priprave, saj nastaja z intenzivnim so-
delovanjem javnosti. Aktivnosti v sklopu priprave potekajo že od 
lanskega junija. V tem času je bilo organiziranih več dogodkov (4 
javne razprave, 3 delavnice z vabljenimi udeleženci, anketa, intervju-
ji) in drugih strokovnih analiz, na podlagi katerih je opredeljena vrsta 
ukrepov, ki jih bo za razvoj okolju in ljudem prijaznejše mobilnosti 
občina izvajala v naslednjih petih letih. Na zadnjo delavnico so bili 
povabljeni predstavniki občine, krajevnih skupnosti, gospodarstva, 
javnih zavodov in drugih lokalnih deležnikov.

Kot najpomembnejši so bili prepoznani ukrepi, povezani z ure-
janjem varnih in prijaznih poti za pešce in kolesarje, ter ukrepi, 
namenjeni omejevanju tranzitnega, predvsem tovornega prometa 
na Tržaški cesti. Med pripravo strategije so se kot problematična 
izkazala različna prečkanja cestišč in ponekod pomanjkanje pre-
hodov za pešce. Na delavnici so udeleženci poudarili, da je ukrep 
urejanja prečkanj cestišč treba razumeti kot bistven tudi za ureja-
nje varnejših šolskih poti na podlagi priporočil logaškega Sveta 
za preventivo in vzgojo v cestnem prometu. Na počutje pešcev in 
kolesarjev na logaških ulicah pa vpliva tudi količina tranzitnega 
prometa. Na tem področju je občina že dlje časa aktivna, pripra-
vlja se namreč projektna dokumentacija za izgradnjo povezovalne 
ceste med obema OI conama. Občina bo izvedbo povezovalne ce-
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ste vključila v akcijski načrt, medtem ko dolgoročno že razmišlja 
o različnih možnostih do kolesarjev in pešcev prijaznejšega ureja-
nja Tržaške ceste med krožiščem in odcepom ceste za Rovte. Pri 
obstoječi ureditvi namreč mnoge občane moti višinsko neenotna 
kolesarska pot. 

V naslednjih mesecih bo občina na podlagi ugotovitev dokončno 
oblikovala akcijski načrt, ki bo za posamezne ukrepe določal odgo-
vornega nosilca, oceno sredstev, potrebnih za izvedbo, ter časovni rok 
izvedbe ukrepa. Izvajanje akcijskega načrta bo občina v naslednjih le-
tih spremljala, kar bo tudi pogoj za kandidiranje na različnih razpisih 
za sofinanciranje s področja trajnostne mobilnosti.
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UVODNIK

V kakšnem okolju živimo, je odvisno od nas samih, od vsakega 
posameznika. Zavedati se moramo, da na ta svet nismo ničesar 
prinesli in ne bomo s seboj ničesar odnesli. Vse nam je dano na 
razpolago, v gospodarjenje, da lahko kvalitetno živimo. Naša dol-
žnost je, da za sabo počistimo in pustimo zanamcem neokrnjeno.

Z večanjem števila Zemljanov in  hitrim razvojem industrije, kme-
tijstva, gospodinjstva onesnažujemo zrak, vodo in zemljino. Spre-
minjajo se podnebne razmere, pojavljajo se ekstremne, skoncen-
trirane padavine, viharji, žled. Velik problem povzroča povečana 
koncentracija toplogrednih plinov. Take spremembe zelo vplivajo 
na razpoloženje ljudi, psihosomatske motnje, bolezen. Vse pogo-
stejša so biovremenska opozorila, da ljudje razumejo motnje, ki 
jih občutijo, in se nanje pripravijo. Vse te spremembe pomenijo 
grožnjo za življenje na našem planetu.

Začnimo pri sebi. Drugačen način življenja, prisluh ljudem, ži-
valim, naravi. Največjo skrb moramo posvetiti zdravi, čisti vodi. 
Voda je eliksir življenja. Na veliko gradimo čistilne naprave, ki jih 
prečiščujejo biološke odpadne snovi. Problem so antibiotiki, hor-
monski pripravki in druge snovi, ki jih mečemo v kanalizacijo. Te 
snovi v vodi zaužijejo rastline, vodne živali in v prehranjevalnem 
krogu kmalu pridejo vnovič do nas. Da ne ravnamo prav z zaupa-
nim nam življenjskim prostorom, nas opozarjajo čebelarji, ribiči, 
lovci, gozdarji. Glavni onesnaževalec našega planeta je človek.

Ob dnevih voda in Zemlje je prav, da razmišljamo in poslušamo 
stroko, kako zmanjšati in prilagoditi življenjske potrebe po koli-
čini odvrženih odpadkov. Z vestnim ločevanjem na izvoru smo 
naredili že prvi korak. Če nam ne gre od rok, opazujmo in poslu-
šajmo naše šolske sončke: » Na kolo in ne v avto, ne v kad, kar pod 
prho! Ločuj odpadke, zbiraj star papir, pa bo s to nesnago mir!« 
Bodimo in živimo EKO!

Z vami do čistega okolja župan Berto Menard

Spoštovane, spoštovani!
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IZ OBČINSKE HIŠE

ZAKONSKE SPREMEMBE ZA PONUDNIKE TURISTIČNIH POSTELJ  
PRINAŠAJO BIROKRATSKE RAZBREMENITVE

Ali ste vedeli, da tudi laiki lahko rešite življenje?

Udeležite se dveurnega tečaja uporabe AED (avtomatskega zunanjega 
defibrilatorja) in se naučite reševati življenje. Ponekod po občini so 
AED že nameščeni (Laze, Upravni center, Gasilski dom Dolnji Loga-

tec), drugje namestitev še načrtujemo. 

Kadar opazite koga, ki se ne odziva in ne diha, lahko tudi laiki rešite življenje. 
Varno pristopite, preverite, če oseba diha. Če temu ni tako in se oseba ne odziva, 
pokličite 112, začnite temeljne postopke oživljanja in nekoga pošljite po najbližjo 
AED napravo. Oživljanja in uporabe AED naprave se lahko naučite na dveurnih 
tečajih, ki bodo potekali po krajevnih skupnostih, in sicer v aprilu (Grčarevec in 
Log-Zaplana), maju (Hotedršica) in v juniju (Rovte). V drugih krajevnih skupno-
stih bodo tečaji izvedeni jeseni. Za udeležbo na posameznem tečaju oživljanja z 
uporabo AED se prijavite v svoji krajevni skupnosti, o datumu in lokaciji tečaja pa 
boste obveščeni ob prijavi. Učili vas bomo člani ekip Nujne medicinske pomoči 
Zdravstvenega doma Logatec.

Vabljeni!
Zdravstveni dom Logatec

V letošnjem letu se na področju turi-
stičnih nastanitev obeta vrsta zakon-
skih sprememb. 14. julija 2016 sta bila 
sprejeta novela Zakona o gostinstvu 
in novi Zakon o prijavi prebivališča. 

S spremembami in dopolnitvami Zakona o 
gostinstvu je bila podana pravna podlaga za 
vzpostavitev registra nastanitvenih obratov, 
ki ga bo vzpostavila in upravljala Agencija 
za javnopravne evidence in storitve - AJ-
PES. Izvajalci nastanitvene dejavnosti bodo 
morali nastanitvene obrate v roku, ki ga do-
loča zakon, vpisati v register, s čimer bodo 
omenjeni obrati pridobili enotno identifika-
cijsko številko. Tako bodo prvič na enem 
mestu celovito zajeti vsi nastanitveni obrati, 
bistveno pa se bo povečala tudi kakovost in 
ažurnost podatkov o njih. Register bo javen, 
podatki pa brezplačno dostopni na spletni 

leto Prihod domačih 
gostov

Prihod tujih 
gostov

Prihodov 
skupaj

Nočitve  
domačih gostov

Nočitve tujih 
gostov

Nočitve  
skupaj

Pobrana turistična 
taksa v eur

2011 3.452 2.337 5.789 8.098 5.230 13.328 4.782,03
2012 3.615 3.585 7.200 8.925 5.490 14.436 5.557,56
2013 3.485 2.486 5.971 8.852 3.964 12.709 4.118,47
2014 3.338 2.294 5.632 7.973 4.623 12.442 4.355,09
2015 4.019 2.709 6.728 9.880 6.423 16.303 7.934,18
2016 3.850 4.985 8.835 8.879 8.905 17.784 10.279,41

Tabela 1: Evidenca prihodov, nočitev in pobrane turistične takse 2011-2016

Vir: Arhiv Občine Logatec, Oddelek za družbene dejavnosti

strani AJPES. Kot izvedbeni akt zakona 
je minister, pristojen za gostinstvo, sprejel 
Pravilnik o registru nastanitvenih obratov 
(Uradni list RS, št. 70/16). Ta določa vzpo-
stavitev in upravljanje registra, podrobneje 
opredeljuje podatke, ki se vodijo v njem, 
način, vsebino in obliko prijave vpisa in 
spremembe podatkov ter izbrisa iz registra, 
hrambo dokumentacije in podatkov o nasta-
nitvenih obratih ter način dostopa do podat-
kov iz registra. Pravilnik je stopil v veljavo 
1. decembra 2016. AJPES bo vzpostavil re-
gister v enem letu po uveljavitvi pravilnika, 
torej do 1. decembra 2017. S tem datumom 
začne teči zakonsko določen trimesečni 
rok, v katerem morajo izvajalci nastanitve-
ne dejavnosti predlagati vpise nastanitvenih 
obratov v register. Od 1. januarja 2018 dalje 
bodo izvajalci nastanitvene dejavnosti za 
nastanitvene obrate, vpisane v RNO, po-
datke o gostih, prenočitvah in nastanitvenih 

obratih, poročali le še AJPES in ne več poli-
ciji, SURS in občinam. 

Sprememba višine turistične takse

Obeta pa se še ena sprememba, ki jo bo 
prinesla novela zakona o spodbujanju ra-
zvoja turizma, in sicer bo najverjetneje 
spremenjena tudi višina turistične takse. O 
tem pa več ob sprejetju novele zakona. 

Inšpekcijski in policijski nadzor

Ob prihajajočih spremembah in zaradi dobre 
prakse iz preteklosti bodo policisti in občinski 
inšpektorji maja 2017 pričeli z obiski ponudni-
kov nastanitvenih zmogljivosti v Logatcu in 
preverjali stanja na področjih svojih pristojnosti 
za nazaj ter opozorili na prihajajoče spremembe. 

Leto 2016 prelomno v turističnih 
nočitvah in prihodih turistov

Logaško turistično gospodarstvo je svoj višek 
doživelo leta 2008, ko je 3.899 domačih in 
3.329 tujih gostov v logaških posteljah prespa-
lo rekordnih 17.739-krat in v občinsko blagaj-
no prineslo 7.899,58 EUR turistične takse. V 
letu 2016 je bilo sicer 49 domačih gostov manj 
kot pred osmimi leti, a je bilo zato kar 1.656 
več prihodov tujih gostov, ki so skupaj z doma-
čimi logaške postelje greli rekordnih 17.784-
krat. Vsem logaškim ponudnikom nastanitve-
nih obratov zato čestitamo za dobro delo, ki se 
zelo lepo kaže tudi v ocenah njihovih gostov na 
spletnih rezervacijskih portalih. Ivanki in Rudi-
ju Sutterju pa se ob zaključku njunega izjemne-
ga dela v turizmu zahvaljujemo za to, da sta vsa 
ta leta predstavljala svetel primer gostoljubja in 
z Logatcem spoznala več tisoč gostov iz tujine.  

Renata Gutnik
Višji svetovalec za turizem, kulturno 

dediščino in kulturo
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IZ OBČINSKE HIŠE

MEMENTO – ANTONU SILVESTRU ANTIČEVIČU

Nateklo se je 84 let od tistega sil-
vestrovega, ko so Antonu rojeni-
ce v zibel položile zdrav razum 

in iskrivo misel, ki jima je ostal zvest 
skozi življenje, tudi v času najostrejših 
preizkušenj, ko je bilo treba za ceno 
kariere zatajiti osebno preudarnost in 
osebnostne vrednote. Zato je bil dejav-
no dosleden, cenjen, pošten in spoštovan 
gospod. Mnogim odličen svetovalec in 
spoštljiv prijatelj. 

Čeprav dodobra izobražen do inženirja le-
sarstva in ekonomista, mu je vedoželjnost 
nenehno odstirala vrata. Tako je mladostna 
moč Antona vodila od projektanta turbin v 
Litostroju prek tehničnega direktorja KLI 

vse do generalnega direktorja tega podje-
tja. Prav pod njegovim vodstvom se je KLI 
silovito razvijal v sodobno podjetje s pro-
grami, ki so pritegnili domači, evropski in 
ameriški trg, tisočerim Logatčanom pa da-
jali kruh. Z učinkovitimi ekonomskimi do-
sežki je s posebnim sporazumom pomagal 
pri tehnološki opremi novega Valkartona. 
Skratka, uspešen gospodarstvenik, zgleden 
oče, zaljubljen v svojo družino in v Loga-
tec – z vztrajnimi prizadevanji za njegov 
razvoj. Zato je podporo podjetja namenjal 
šolstvu, zdravstvu, športu, kulturi, kjer je 
še posebej podpiral logaško godbo, Loga-
ški oktet; botroval je oživitvi Logaških no-
vic, mesečnika, ki še dan današnji spremlja 
bitje in žitje na Logaškem.

S svojim preudarnim razmišljanjem, načr-
tovanjem, z dosledno načelnostjo in čvrsto 
hrbtenico je bil moteč za tedanjo okorelo 
logaško politiko, ki se je njegovemu direk-
torovanju nespodobno odpovedala. Toliko 
bolj dobrodošlo so Antona sprejeli v izvo-
znem podjetju Slovenijales. Kljub bridke-
mu spoznanju pa je bil kot pošten Logatčan 
pripravljen pomagati KLI-ju pri pomemb-
nih razvojnih in še pomembnejših izvoznih 
programih. Ker je Anton skladno s svojimi 
življenjskimi načeli podpiral gibanje za 
slovensko pomlad, je bil na prvih demo-
kratičnih volitvah izvoljen za predsednika 
Skupščine Občine Logatec. Funkcijo je – ob 
svoji redni službi – opravljal zavzeto, na-
tančno, zakonito in uspešno. 

Na večer rojstva naše države Slovenije je 
pred knjižnico ob veliki množici domoljub-
no rodoljubnih občanov in ob priložnostnem 
kulturnem navdušenju posadil spominski 
lipi, ki ju je blagoslovil logaški župnik. 
Anton je delil z vsemi prisotnimi pričako-
vanje, da si bomo v demokratični državi 
vsi  – ljudje različnih svetovnonazorskih in 
političnih nazorov – složno prizadevali za 
pospešen gmotni razvoj Slovenije. Ob od-
prtju prvega katoliškega vrtca v Sloveniji in 
kmalu za tem še Doma Marije in Marte je 
kot predsednik občinske skupščine na ura-
dni obisk povabil ljubljanskega nadškofa in 
slovenskega metropolita Alojzija Šuštarja, 
česar je bil nadškof, sicer velik borec za 
osamosvojitveno Slovenijo, izjemno vesel, 
in za kar se je predsedniku Antonu prijazno 
zahvalil, še zlasti zato, ker tovrstnih navad 
dosih dob ni bilo. 

Anton je bil tudi po upokojitvi odprt za ži-
vljenje kraja in ljudi, za društveno življenje, 
posebej med lovci in športniki. Redno je obi-
skoval knjižnico, v njej iskal zakladov nove-
ga znanja. Prijateljstvo z ljudmi je bila nje-
gova odlika, saj je vsakomur rad namenjal 
lepo besedo, iz katere je vela – tudi ob sko-
delici kave – ljubezen do sočloveka in vera v 
smisel življenja. Anton – plemeniti gospod, 
z dobroto zavezan svoji družini in kraju, v 
katerem je resnično živel. Zatorej – ohranja-
mo hvaležnost in spomin na velikega moža 
in na njegova velika dela, ki so zaznamovala 
čas, v katerem je živel, in bodo odsvitala še 
daleč v prihodnost, kazaje smisel lepega in 
dobrega v življenju. 

Marcel Štefančič
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GREGORJEVO V ZNAMENJU PRIČETKA POMLADI IN DRUŽENJA

AKTUALNO

V Logatcu smo drugi marčevski 
teden tradicionalno namenili 
praznovanju Gregorjevega, ki 

ga na Logaškem obeležujemo že celo 
stoletje in je svojevrsten pozdrav po-
mladi, ljubezni in druženju. Številne 
in raznovrstne prireditve v tednu pred 
slovenskim praznikom pomladi so vno-
vič privabile številne obiskovalce, saj sta 
organizatorja, Občina Logatec in Ko-
munalno podjetje Logatec, pripravila 
za vsakogar nekaj. Najbolj pestro pa je 
bilo ob zaključku prireditev, v soboto, 
ko je Logatec zaživel z Gregorjevim sej-
mom.

Gledališki delavnici za otroke v izvedbi 
Kulturnega društva Novi oder in razstavi 
likovnih del udeležencev slikarskih tečajev 
pod mentorstvom Ane Sluga je sledila de-
lavnica izdelave malih loških kruhkov “Po-
glej in pojej” s Petro Plestenjak in Cirilo 
Šmid. Za vse otroke in tiste, ki še niso po-
zabili, kako je biti otrok, je v Galeriji Hiša 
sonca potekala lončarska delavnica, ogle-
dali pa smo si lahko še razstavo otroških 
slik iz likovne šole JSKD. 

Sobota je bila v znamenju Gregorjevega 
sejma. Sejmarjenje se je začelo že v zgo-
dnjih jutranjih urah, na 161 stojnicah smo 
lahko okušali mesne, mlečne in pekovske 

izdelke, ogledovali in kupovali domačo 
obrt, seveda pa ni manjkalo niti semen, sa-
dik in pripomočkov, ki jih potrebujemo za 
delo na vrtu, pa oblačil, obutve in drugega. 
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DOGODKI

KURENTI TUDI V LOGATCU PREGANJALI ZIMO
Na svoji poti po Sloveniji so se ptujski kurenti februarja ustavili tudi 
v Logatcu. Da bi, kot so dejali, pregnali vse slabo ter prinesli veselje 
in dobro voljo, so obiskali Upravni center in se poveselili skupaj z 
vodstvom občine in zaposlenimi. Skupina osmih kurentov je najprej 
obiskala Ljubljano, točneje, njeno obrobje, Sneberje, potem pa so se 
napotili v Logatec, kjer so poleg Upravnega centra obiskali tudi OŠ 
8 talcev. Kot so povedali ob simbolični pogostitvi v Upravnem cen-
tru, s svojih domov vsako leto krenejo že ob svečnici, tedaj samo 
z zvonci. Karneval so letos začeli v soboto, 18.  februarja,  končali 

pa s tradicionalnim pokopom pusta na pepelnično sredo. Takrat so 
za leto dni sneli opremo, ki je, kot so nam zaupali, težka celo do 40 
kilogramov. »V kraje po Sloveniji, letos tudi v Logatec, prinašamo 
dobro in veselje ter odganjamo zimo in zlo. Držati moramo skupaj, 
da bomo imeli boljši jutri. Kurenti želimo in upamo, da se bo naš 
narod zavedel, da smo tako majhni in obenem tako veliki, da smo 
eno in edino,« je sporočilo, ki ga prinašajo, povzel kurent Boris.

Besedilo in foto: Blanka Markovič Kocen

Zanimanje za sodelovanje na sejmu je bilo 
tudi letos izjemno, a je omenjeno število 
stojnic za ta prostor največje možno, pravi-
jo v Komunalnem podjetju Logatec. 

Na ta dan je v Logatcu veljal tudi poseben 
prometni režim, lepo vreme pa je k obisku 
sejma privabilo veliko množico obiskovalcev. 
Od 10. ure dalje se je pred cerkvijo svetega 
Nikolaja odvijal kulturni program, na katerem 
so poleg logaškega pihalnega orkestra sode-
lovali otroci Vrtca Kurirček in Miklavževega 
vrtca, pevski zbori, plesalci in folkloristi. Za 
dobro vzdušje je tokrat skrbel Šolski bend OŠ 
8 talcev, nasmehe na obraze pa je izvabljal po-
sebni sejemski glasnik Miha Brajnik. 

Rotary klub Logatec je na prireditvi s pode-
litvijo čeka razveselil 24 otrok iz Logatca in 
okolice, ki se bodo z njegovo pomočjo in v 
sodelovanju z OŠ 8 talcev Logatec udeležili 
poletnega tabora v vasi Soča v Trenti. Rotary 

klub Logatec bo poskrbel za pokritje stroškov 
celotne organizacije, člani kluba pa bodo s 
skupino otrok potovali do kraja Soča in ob 
koncu tabora nazaj v Logatec. Poletni tabor 
bo letos potekal  od julija do avgusta. Skupi-
ne otrok bodo na taboru po en teden. Loga-

ški rotary klub s temi aktivnostmi uresničuje 
svoje poslanstvo in po svojih močeh prispeva 
k boljšemu življenju kraja, katerega ime nosi.

Blanka Markovič Kocen
Foto: Miran Antončič
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RDEČI KRIŽ LOGATEC V LETU 2016 USPEŠNO IZPOLNJEVAL POSLANSTVO

AKTUALNO

Prvi petek v marcu je potekal redni letni zbor članstva 
OZ RK Logatec. Občnega zbora se je udeležil tudi žu-
pan Berto Menard in zbranim prostovoljcem namenil 

nekaj pohvalnih besed.

Predstavniki komisij so uvodoma poročali o delu na področju prve po-
moči, krvodajalstva, socialne dejavnosti, dela z mladimi člani RK in dru-
gimi aktivnostmi, s katerimi se ukvarja OZ RK Logatec. V preteklem letu 
smo na področju prve pomoči izvedli sedem tečajev za bodoče voznike 
in tri za delovne organizacije ter v prvi pomoči usposobili 208 tečajnikov. 
Pridobili smo 19 novih bolničarjev, sodelovali na Gregorjevem sejmu, 
kjer smo obiskovalce učili uporabe AED-ja, in na smučarskih skokih v 
Planici. Naši bolničarji so se udeležili tudi državnega tekmovanja, kjer 
so dosegli 12. mesto. Na področju krvodajalstva že vrsto let sodelujemo 
z Zavodom RS za transfuzijo krvi in vsako leto organiziramo dve kr-
vodajalski akciji, ki sta vedno deležni dobrega odziva. OZ RK Logatec 
je dejaven tudi na področju preventive, varovanja in krepitve zdravja, 
zato smo v preteklem letu izvedli več delavnic na temo tobak, alkohol in 
droge, na dan boja proti AIDSU pa so mladi člani RK ozaveščali svoje 
vrstnike o varni spolnosti. Žal pa smo ocenili, da še vedno premalo stori-
mo na področju darovanja organov, čemur se bomo v letu 2017 namenili 
več pozornosti.Veseli nas tudi poročilo Urše Špeh iz Komisije za delo z 
mladimi, saj imamo na osnovnih šolah kar štiri ekipe mladih članov RK, 
po dolgih letih pa se je na OŠ 8 talcev vrnil tudi krožek prve pomoči. 
Mladi člani so aktivni v različnih humanitarnih akcijah, obiskujejo sta-
rejše občane in predvsem razvijajo svoj solidarnostni čut. Na področju 
socialne dejavnosti moramo žal poročati, da je primerov socialne ogrože-
nosti vse več, skušamo pa prisluhniti in pomagati vsakomur, ki je pomoči 

potreben. 59 družinam smo namenili enkratno denarno pomoč, za plačilo 
položnic, kurjave, ozimnice, stroškov zdravljenja, šolskih potrebščin in 
drugega. Skupno smo v letu 2016 razdelili 5,2 t hrane, 889 l olja in 4310 
l mleka ter 2,2 t oblek in obutve. Tudi lani smo na Debelem rtiču organi-
zirali Zdravstveno letovanje in letovanje za socialno ogrožene otroke in 
starostnike. Skupno smo na morje peljali 71 otrok in 4 starostnike in jim 
pripravili nepozabne počitnice. Čeprav v preteklem letu nismo imeli no-
benih naravnih nesreč, smo člani RK Logatec vedno v pripravljenosti, za 
kar pa je potrebno veliko vaje. Tako smo se tudi lani udeležili vseh vaj v 
sodelovanju z CZ Logatec, karitasom, taborniki in drugimi enotam siste-
ma CZ. Ob koncu sta predsednica Špela Albreht in župan Berto Menard 
podelila še priznanja za leto 2016, ki jo je tokrat dobila ekipa PP za svojo 
uvrstitev na državno prvenstvo. Po uradnem delu pa je sledila pogostitev 
in druženje ter kovanje novih idej.

Nina Jerina
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ZELENA LUČ ZA PROJEKT NARODNEGA DOMA IN KNJIŽNICE LOGATEC

Racionalizirani projekt izgradnje narodnega doma in 
knjižnice, predstavljen na  16. redni seji Občinskega 
sveta Občine Logatec, je prepričal logaške svetnike. 

Občutno zmanjšana kvadratura predvideva tudi za tri mi-
lijone cenejšo gradnjo. 

Obravnava predloga predinvesticijske zasnove za projekt gradnje 
Narodnega doma in Knjižnice Logatec je bila med osrednjimi toč-
kami dnevnega reda februarske seje Občinskega sveta Občine Lo-
gatec. Prvotni predlog  je bil namreč navkljub dejstvu, da Logatec 
nujno potrebuje nov kulturni dom in knjižnico, deležen številnih 
kritik, češ da je preveč razkošen, megalomanski in veliko predrag. 

Projekt je bil po besedah Maruše Zorec, odgovorne vodja projekta 
izgradnje Narodnega doma in Knjižnice Logatec iz družbe Arrea, 
pripravljen do faze za pridobitev gradbenega dovoljenja, ko pa se 
je izkazalo, da investicija presega pričakovano vrednost, predvsem 
zaradi podzemne garaže, ki je precej povečala kvadraturo, je bilo 
treba predinvesticijsko zasnovo racionalizirati.

Na seji predstavljeni predlog je po preučitvi več različic in upošte-
vaje pripombe torej  izkazal sprejemljivejšo različico, ki pa bo še 
vedno zadovoljila potrebe Logatčanov po večnamenskem objektu, 
ki bo s krepitvijo kulturne dejavnosti pripomogel k razvoju Občine 
Logatec in ohranjanju nacionalne identitete v smislu kulturnega de-
lovanja in ohranjanja kulturne dediščine. Kvadratura novega objek-
ta se je po tem predlogu  s 6.600 zmanjšala na 3.600 kvadratnih 
metrov, investicija pa z 9,6 na 6,9 milijona  evrov brez DDV, pred-
vsem na račun omenjenih postavk. Čeprav gre še vedno za zajeten 
znesek, je župan Berto Menard izrazil prepričanje, da bodo več kot 
polovico sredstev lahko zbrali tudi zunaj občinskega proračuna. Ob-
činski svet je med drugim potrdil tudi Program energetske sanacije 
in prenove petih javnih stavb Občine Logatec in podprl moderniza-
cijo treh odsekov zadnjih makadamskih  cest na Martinj Hribu. Tre-
nutno potekajo aktivnosti za odkup 408 kvadratnih metrov zemljišč.

Besedilo in foto: Blanka Markovič Kocen
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MED PREJEMNIKI NAJVIŠJIH PRIZNANJ CZ TUDI LOGATČANA

DOGODKI

Prvega marca, na mednarodni dan 
Civilne zaščite, je na Brdu pri Kra-
nju potekala osrednja slovesnost, 

kjer so posameznikom in organizacijam, 
ki delujejo v okviru tega sistema, podelili 
najvišja državna odličja. Republika Slo-
venija je letos skupno podelila 290 odli-
čij, med letošnjimi prejemniki pa sta tudi 
Peter Godec in Anže Albreht iz Logatca.

Osrednje slovesnosti na Brdu pri Kranju so 
se tudi letos udeležili najvišji predstavniki 
vlade, sistema Civilne zaščite in njihovih or-
ganizacij, uvodni govor pa je kakopak pripa-
dal predsedniku države Borutu Pahorju. Za 
spremljevalni program je poskrbel Big Band 
orkester slovenske vojske in Alenka Godec, 
ki so bili pravo poživilo med govori. 

Na osrednji prireditvi je bilo podeljenih 46 
odličij, med njimi tudi najvišje priznanje, ki-
pec Civilne zaščite, preostala odlikovanja pa 
so bila podeljena na 13 regijskih prireditvah, 
ki so se zvrstile v marcu. Kipec za življenj-
sko delo je letos prejel Benjamin Ličen, ki v 
sistemu zaščite in reševanja deluje že 42 let, 
kot pilot letala pa je odkril številne požare v 
naravnem okolju ter onesnaženja morja in 
sodeloval v neštetih reševalnih akcijah. Peter 
Godec iz Športno-kinološkega društva Loga-
tec si je bronasto državno odlikovanja prislu-
žil za svoje dolgoletno delo v enoti reševalnih 
psov. Sodeloval je v neštetih reševalnih akci-
jah, ki pa se niso vedno končale srečno. »Pred 

Lani je v Sloveniji več kot četrt milijona ljudi živelo pod pra-
gom revščine in dobri polovici med njimi pri Rdečem križu 
Slovenije s prehranskimi paketi in higienskimi pripomoč-

ki pomagamo preživeti nekaj dni v mesecu. Razdelimo jih več kot 
3.200 ton, potrebovali pa bi je nekajkrat toliko. Zato je poleg zbira-
nja denarja, s katerim kupuje hrano, Rdeči križ Slovenije decembra 
2016 organiziral tudi zbiranje hrane v trgovinah z živili. Kupci so 
bili radodarni in ponekod smo na enem mestu zbrali pol tone hrane v 
enem dnevu. Strokovnjaki opozarjajo, da se revščina v Sloveniji širi 
najhitreje med članicami EU in da vedno več ljudi brez pomoči ne bi 
moglo preživeti. Z akcijo »SOSED SOSEDU SOSED« je RKS orga-
niziral zbiranje hrane v soboto, 18. februarja 2017, od 8. do 20. ure 
v 45 Mercatorjevih prodajalnah po Sloveniji. Rdeči križ Slovenije - 
območno združenje Logatec (RKS OZ Logatec), ki je lokalna huma-
nitarna organizacija za pomoč ljudem v stiski in deluje pod okriljem 
RKS, se je v soboto vključilo v vseslovensko akcijo zbiranja hrane v 
Mercatorju Logatec. V akciji je sodelovalo sedem prostovoljcev in 

prostovoljk OZ Logatec, ki so kupce pozivali in jim delili letake, da 
lahko prispevajo hrano in higienske pripomočke v posebne košare 
ob izhodu iz trgovine. Odziv Logatčanov je bil izjemen, saj so zbrali 
približno 1000 artiklov hrane in higienskih pripomočkov v vrednosti 
1500 €, kar je bilo naloženo na tri in pol velike Mercatorjeve vozičke. 
Pomoč bomo razdelili premnogim družinam, otrokom in posamezni-
kom v naši občini, ki se borijo za preživetje. Akcijo sta z obiskom 
in donacijo podprli tudi, ministrica za zdravje Milojka Kolar Celarc 
in novinarka TVS Barbara Renčof. Akcija RK »SOSED SOSEDU 
SOSED« je dokaz, da ljudje znamo biti sočutni, solidarni in da pre-
poznavamo stisko sočloveka, ki potrebuje našo pomoč. Hvala vsem 
darovalcem, osebju Mercatorja Logatec in prisrčna hvala tudi vsem 
sodelujočim prostovoljcem in prostovoljkam, ki na najbolj plemenit 
način udejanjajo temeljna načela naše organizacije. Predvsem pa tisto 
prvo, HUMANOST!

Janko Repenšek

AKCIJA RDEČEGA KRIŽA »SOSED SOSEDU SOSED« V LOGATCU USPELA

leti smo v gorah več dni iskali ponesrečeno 
osebo, a žal brez uspeha. Šele čez dve leti 
so jo našli naključni planinci,« se spominja. 
Čeprav zaradi kolen zadnja leta ne deluje več 
kot vodnik reševalnega psa, pa vseeno ostaja 
aktiven član kinološkega društva, ki na ra-
znih reševalnih vajah in drugih akcijah skrbi 
za podporo in logistiko, sodeloval je pri delu 
z migranti, s svojo zlato prinašalko Floro pa 
obiskuje tudi okoliške vrtce, kjer otroke pou-
čuje o pravilnem pristopu do psov. 

Na regijski prireditvi v Medvodah je bronasto 
odličje prejel tudi Anže Albreht iz PGD Dole-
nji Logatec. Anže je v Sloveniji postal prepo-
znaven kot pobudnik akcije Ustvarimo reše-
valni pas na avtocestah, ki je med prebivalci 
dosegla ogromen odziv, poslušalci Vala 202 pa 

so ga leta 2016 izbrali za ime tedna. Intervju 
z Anžetom smo v Logaških novicah objavili 
septembra lani, tokrat pa smo ga povprašali za 
komentar ob prejetem priznanju. »Najbolj  me 
veseli, da smo z akcijo Ustvarimo reševalni pas 
na avtocestah v glavah ljudi nekaj premaknili. 
Sam največkrat posredujem na relaciji Vrhni-
ka-Unec in lahko rečem, da se vozniki, odkar 
je stekla akcija na FB, veliko bolje razvrščajo. 
Državno priznanje  pa je le še potrditev dobre-
ga dela. Veseli me, da so to opazile tudi pristoj-
ne institucije,« pove Anže. Obema nagrajence-
ma čestitamo za prejeto priznanje, hkrati pa se 
zahvaljujemo vsem prostovoljcem, ki delujejo 
v okviru sistema zaščite in reševanja. Zaradi 
vas imamo ponoči mirnejši spanec.

Besedilo in foto: Nina Jerina 
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V DOLNJEM LOGATCU DOMUJE GASILSKA ENOTA ŠIRŠEGA POMENA

AKTUALNO

Prostovoljno gasilsko društvo Dol-
nji Logatec je osrednje gasilsko 
društvo v Občini Logatec. Nje-

govi operativni člani opravljajo izje-
mno pomembne naloge, za kar se jim 
premalokrat zahvalimo – posredujejo 
ob nezgodah v KS Naklo, ob prometnih 
nesrečah in požarih na stanovanjskih 
in gospodarskih objektih pa pomagajo 
kolegom iz celotne občine ter posreduje-
jo ob nesrečah na avtocesti od Unca do 
Vrhnike. Priskočijo pa na pomoč tudi 
kolegom drugje po Sloveniji – kot lani 
poleti, ko so pomagali gasiti požar na 
kraškem robu. Znanje, izkušnje in pre-
danost operativnih dolnjelogaških ga-
silcev je lani prepoznala tudi država in 
njihovim nalogam dala posebno težo, na 
kar so izjemno ponosni in zaradi česar 
bo naslednje leto 140. obletnica društva 
še toliko bolj praznična.

Dolnjelogaške gasilce odlikujeta 
hitrost in strokovnost

Ob prejemu posebnega statusa je za Loga-
ške novice spregovoril tajnik PGD Dolnji 
Logatec Lado Korenč: »Od spomladi ima-
mo za posredovanje ob prometnih nesre-
čah posebno dovoljenje Uprave Republike 
Slovenije za zaščito in reševanje (URSZR), 
ki nam veča pooblastila in nas uvršča med 
44 gasilskih enot širšega pomena (GEŠP) v 
Sloveniji.« In kaj to pomeni? »Naloge, ki se 
opravljajo pri dejavnosti širšega pomena, so 
povezane s posebno opremo in usposoblje-
nostjo izvajalcev, hkrati pa zahtevajo boljšo 
pripravljenost. Od hitrosti in strokovnosti 
posredovanja je nemalokrat odvisno člove-
ško življenje,« razlaga URSZR. Lani so se 
člani PGD Dolnji Logatec tako že udeležili 
tekmovanja v tehničnem reševanju GEŠP 
v Postojni in osvojili 10. mesto, z Gasilsko 
brigado (GB) Ljubljana pa so se družili na 
izobraževanju na temo tehničnega reševanja. 
Sicer pa po podelitvi tega statusa teče dve-
letno prehodno obdobje, ko ob prometnih 
nesrečah še sodelujejo z GB Ljubljana, po-
tem pa jim bo ta priskočila na pomoč le še na 
prošnjo vodje intervencije.

Lani so pozivniki brneli vsak peti dan

PGD Dolnji Logatec šteje približno 150 ak-
tivnih članov, od tega pa je le kakih 40 opera-
tivnih, se pravi takih, ki imajo vsaj osnovno 

gasilsko izobrazbo (čin gasilec) in so se psi-
hofizično sposobni spoprijeti s še tako težko 
nalogo. Tako so lani zaradi bolj ali manj sla-
bih novic pomagali kar 11-krat več kot leta 
2015, torej 68-krat. Največkrat zaradi nesreč 
v cestnem prometu, ki so jih našteli 26, nji-
hova tehnična pomoč je bila potrebna 9-krat, 
pomagali pa so še ob požarih na vozilih (7), 
objektih (7) in v naravi (7), poplavah (5), di-
mniških požarih (4) in ob nesrečah z nevar-
nimi snovmi (3). Zanimivo je, da se je največ 
nesreč zgodilo na nedeljo ali ponedeljek (14) 
v času od 6.00 do polnoči – naj je bil vikend 
ali delovni dan, pa so bili gasilci na poti na 
pomoč v pičlih treh minutah.

Izjemni posamezniki so si zaslužili 
državna priznanja

Agencija za varnost prometa je posebno 
priznanje za prispevek k varnosti v prome-
tu oktobra podelila logaškemu gasilcu in 
reševalcu Anžetu Albrehtu, pobudniku ak-
cije Ustvarimo reševalni pas na avtocesti, 
zaradi katere ima nalepke Reševalni pas ob 
zastoju reši življenje že več kot 20.000 vo-
zil po Sloveniji. Anže je bil tudi Ime tedna 
na Valu 202, na njegovo pobudo pa so s 
kolegi iz društva in s pomočjo agencije ter 
DARS o pomembnosti reševalnega pasu 
ozaveščali tudi voznike na postajališču 
Lom na avtocesti in razdelili 17.000 pla-
stenk vode z etiketo Reši življenje! Poleg 
Anžeta pa je pomembno priznanje Civil-

ne zaščite med logaškimi gasilci in člani 
PGD Dolnji Logatec za dolgoletno delo na 
področju zaščite in reševanja prejel Franci 
Jesenovec. 

Veliko dela z mladimi, veliko vaj, 
nova oprema

Vse to čaka dolnjelogaške gasilce letos. Ra-
čunajo na to, da bodo ohranili in okrepili so-
delovanje z ekipo Nujne medicinske pomo-
či Zdravstvenega doma Logatec in Gasilsko 
Brigado Ljubljana na področju tehničnega 
reševanja in rokovanja z nevarnimi snov-
mi. Vsak od pomočnikov poveljnikov bo še 
naprej skrbel za izobraževanja na področjih 
zaščite dihal, radijskih zvez in prve pomoči, 
uvajajo t. i. tehnične dneve o vzdrževanju in 
uporabi manj pogosto uporabljene tehnične 
opreme. Med že omenjenimi pripravami na 
140 let društva (so najstarejše društvo na 
Notranjskem!) pa bodo čakali še novo vozi-
lo za gozdne požare – rdeči Ford Ranger in 
seveda nove korake občine, da končno pri-
stopi h gradnji doma za zaščito in reševanje, 
s katerim bi rešili težavo hudega pomanj-
kanja prostora v gasilskem domu. Če želite 
ostati v središču dogajanja PGD Dolnji Lo-
gatec, se mu pridružite ali pa večkrat odkli-
kajte na pgd-dolnji-logatec.si ali Facebook 
stran PGD DOLNJI LOGATEC.

Za PGD Dolnji Logatec Luka Popit 
in Anja Sedej

27. junija opolnoči so na avtocesti Postojna–Vrhnika pri počivališču Lom trčila 
tri vozila. V enem je ostala ukleščena oseba. Posredovali so gasilci GB Ljubljana, 
PGD Dolnji Logatec in Cerknica in s tehničnim posegom rešili hudo poškodovano 
osebo. Prevzeli so jo reševalci NMP ZD Logatec.
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KS NAKLO: S POSLUHOM ZA OBČANE DELA NIKOLI NE ZMANJKA

DOGODKI

Krajevna skupnost Naklo Logatec je največja krajevna 
skupnost v Občini Logatec in zajema okoli 1920 go-
spodinjstev. Obsega del Logatca in Zaplane, v njej so 

zaselki Čevica, Brod, Vas, Martinj Hrib in Mandrge. 

Skozi Logatec pelje cesta Ljubljana-Postojna. Imamo mnogo kraških po-
javov, med njimi jamo Gradišnico, ponorno brezno Jačka … V KS je tudi 
del Zaplane na JV rovtarskega hribovja, kjer so še ostanki ajdovskega 
zidu na Jerinovem Griču. Krajevno skupnost ima svoj svet, zastopa pa 
jo predsednik. V obdobju 2014-2018 je predsednik Andrej Grom, nje-
gov namestnik Matej Skvarča, člani sveta so Janez Ovsec, Anže Zorman, 
Martina Puntar, Matjaž Kete in Tjaša Krička, tajniške posle pa opravlja 
Jelka Kožman. Radi prisluhnemo vsem občanom, ki se le obrnejo na nas 
s kakšno prošnjo. 

V dosedanjem mandatu smo opravili precej dela. Naj omenimo nekaj 
stvari. Na področju infrastrukture smo se lotili reševanja asfaltacije in 
ureditve vse infrastrukture na Martinj Hribu in to bo sedaj rešeno. Na 
našo pobudo se je zgradil pločnik na Zelenem Griču; sodelovali smo tudi 
pri prometni ureditvi v naši KS. V skrbi za čisto okolje organiziramo 
čistilno akcijo ob dnevu Zemlje, dali pa smo tudi pobudo za postavitev 
smetnjakov na območju Sekirice. Otrokom želimo postaviti več igral, 
občanom pa zagotoviti rekreacijske površine. Prav tako je bila postavlje-
na zaščitna ograja pri Mercatorju na Naklem, v prihodnosti pa želimo v 

središču Logatca postaviti spomenik naši državi. Sodelovali smo tudi pri 
protestu zoper ukinitev Nujne medicinske pomoči v Logatcu, prav tako 
pa si sedaj prizadevamo za nakup AED aparata. Izpostavili smo problem 
azilantov in migrantov in uspeli, da se naši krajani počutijo varne. Ves čas 
sodelujemo tudi pri cestno-prometni strategiji. Po načelu »bodimo vedno 
pripravljeni na nesreče« smo se kot največja krajevna skupnost vključili 
tudi v sistem civilne zaščite v občini. Nismo pa pozabili niti na ohranjanje 
bogate kulturne dediščine v naši krajevni skupnosti: Pumpen hause, tunel 
pod Naklo in še bi se našlo (obnovitev znamenj ipd … ). Po najboljših 
močeh pa se trudimo biti dobrodelni, s čimer pripomoremo k boljši kva-
liteti življenja raznim društvom. Sodelujemo tudi na Gregorjevem sejmu, 
kjer smo se do sedaj predstavili, kdo smo in kaj delamo. Letos, ko je bil 
sejem posvečen tradiciji, pa smo opravili anketo (rezultate bomo objavili 
v naslednji številki) o zadovoljstvu z delom Sveta KS. Napovedali pa 
smo tudi razstavo o mojstru Jožetu Plečniku, ki je v Logatcu pustil svoj 
pečat. Menimo, da smo dokaj aktivni, kolikor nam čas dopušča.

Vabimo krajane, da se nam oglasijo in potrudili se bomo po naj-
boljših močeh.
Kontakt: e-pošta: ksnaklo@gmail.com
Facebook stran- Krajevna skupnost Naklo, Logatec
Internetna stran: http://ksnaklo.wixsite.com/ks-naklo-logatec/kontakt

Jelka Kožman
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ZA STRPNOST, SOLIDARNOST IN SPOŠTOVANJE VREDNOT NOB

AKTUALNO

SV. ANA, 13. JANUAR 1945: SPOMIN IN OPOMIN 

Kljub mrzlemu, deževnemu vremenu, so se spominske 
slovesnosti, ki jo pri Sv. Ani nad Starim trgom pri 
Ložu vsako leto 13. januarja organizirata  ZB za vre-

dnote NOB Lož in Občina Loška dolina, udeležili tudi člani 
logaškega združenja. Počastili so spomin na 16 padlih borcev 
Notranjskega odreda in enega domačina, ki so jih v neenakem 
boju 13. januarja 1945 pobili domobranci. 15 ujetnikov, med 
njimi tudi Logatčana, dvojčka Tollazzi, Bojana in Mitjo, so 
predali nemški vojski, ki jih je odpeljala v ljubljanske zapore. 

Pozdravni govor je imel predsednik odbora Notranjskega 
odreda Tone Mohorič. O tem, kaj se je dogajalo 13. januarja 
1945, ko je bila svoboda tako blizu, a je mnogi niso dočaka-
li, je spregovoril Renato Knajp, podpredsednik pokrajinskega 
vsedržavnega Združenja zveze partizanov Italije. Program so 
popestrile članice pevskega zbora Jasna in mladi recitatorji iz 

osnovne šole Janeza Hribarja iz Starega trga pri Ložu ter pe-
snik, recitator Tone Šepec.

Besedilo in foto: Brane Pevec

O tem je med drugim na seji skupščine Združenja bor-
cev za vrednote NOB Logatec spregovorila predse-
dnica Vesna Jerina, ki je po pozdravu udeležencem in 

gostom, med katerimi so bili tudi član predsedstva ZZB Slove-
nije Marjan Križman, župan Berto Menard, podžupan Boris 
Hodnik, častni gost prvoborec Jože Simšič–Jelen in predstav-
nik ZB Borovnica Andrej Ocepek, podala poročilo o delu or-
ganizacije v lanskem letu ter o načrtih za letos.

Združenje borcev za vrednote NOB Logatec je samostojna, do-
moljubna, nepridobitna organizacija s statusom društva, ki de-
luje v javnem interesu na področju vojnih veteranov in urejanju 
vojnih grobišč ter na področju žrtev vojnega nasilja. Združenje 
ni strankarsko opredeljeno, zato vanj vstopajo ljudje ne glede na 
svetovno-nazorsko opredelitev, veroizpoved, raso, spol. Trenutno 
šteje 220 članov, ki so organizirani v petih osnovnih organizaci-
jah (Hotedršica, Laze, Logatec-Naklo, Logatec-Tabor in Rovte). 
Ohranjanje vrednot NOB je potekalo prek organiziranja lastnih 
prireditev in z udeležbo na tistih, ki so jih organizirali drugi. Po-
sebej naj omenim proslavi ob 75. obletnici ustanovitve OF slo-
venskega naroda in 71-letnici osvoboditve Laz ter ob 73. obletnici 
ustanovitve Logaškega bataljona. Seveda se bodo v Združenju na 

obletnico spomnili tudi letos. Sicer pa bodo pripravili še spomin-
ske slovesnosti ob dnevu spomina na mrtve, tri pohode k spomin-
skim obeležjem v naši občini, decembra novoletno srečanje. Letos 
prvič v septembru vabijo na izlet Po poti I. in II. svetovne vojne. 
27. aprila vabijo na razstavo Miniature ob prazniku dneva upora 
proti okupatorju in osvoboditvi Laz. V naši občini je 34 grobišč, 
spomenikov, spominskih obeležij in spominskih plošč, za katere 
vse leto skrbijo krajevne organizacije, še posebej jih okrasijo v 
dneh pred novembrskim dnevom spomina. 

Pred koncem je predsednik odbora za priznanja Franc Pupis pode-
lil Vinku Aleksandru zahvalo za vestno urejanje spletne strani in 
zlato plaketo Jožetu Simšiču-Jelenu, ki je nesebično odstopil vse  
svoje med vojno nastale fotografije za objavo v knjigi Zgodovina 
NOB na Logaškem ter v prenovljeni spominski sobi. Lani je bilo 
napisanih in izrečenih tudi vrsta neresnic o NOB, opaziti je bilo 
nestrpnost in celo sovražnost, a v Združenju borcev za vredno-
te NOB Logatec menijo, da bodo s pridnim delom, strpnostjo, z 
učinkovitostjo, s samozavestjo in solidarnostjo dosegli zastavlje-
ne programske cilje.  

Besedilo in foto: Brane Pevec

Dobrodošlica novemu članuPozdrav udeležencem Častni gost, prvoborec Jože Simšič–Jelen
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OŠ TABOR LOGATEC GOSTILA UČENCE IZ FRANCIJE

DOGODKI

Učenci 8. in 9. razreda OŠ Tabor 
Logatec so že drugo leto vklju-
čeni v mednarodni projekt eT-

winning, v okviru katerega smo letos or-
ganizirali tudi mednarodno izmenjavo. 
Po tednu, ki so ga naši učenci v oktobru 
preživeli v mestu Challans na zahodni 
obali Francije, so nam med 5. in 12. 
marcem francoski vrstniki vrnili obisk.

V nedeljo, 5. marca, pozno zvečer smo pred 
šolo pričakali 29 mladih gostov, ki so jih k 
sebi sprejele družine učencev, vključenih v 
projekt. V ponedeljek smo jim najprej razka-
zali naše glavno mesto, popoldne pa smo se 
lotili dela po skupinah, kjer smo po skupnem 
scenariju, ki so ga učenci napisali v Fran-
ciji, poskusili posneti kratek film. Potrebne 
je bilo kar nekaj vaje in ponovitev prizorov. 
Predvsem pa so se učenci morali med seboj 
pogovarjati v angleščini, saj so bile skupine 
narodnostno mešane. V torek so si francoski 
učenci ogledali Postojnsko jamo, razstavo 
Expo in Predjamski grad, popoldne pa so 
preživeli vsak pri svoji družini. V sredo so 
bolje spoznali šolo in pouk, saj so se najprej 
pridružili različnim uram pouka. Nato smo 
se s francoskimi učenci peš odpravili do ob-
čine, kjer so jih prijazno sprejeli. Nagovoril 
jih je tudi župan Berto Menard, ki je v svo-
jem govoru poudaril pomen tovrstnih izme-
njav za mlade. Učenci so izrazili navdušenje 
nad raznovrstnostjo kulturnih in naravnih 
vrednot, ki jim jih je v zanimivi predstavi-
tvi občine Logatec približala Renata Gutnik. 

Obljubili so, da bodo glas o lepotah našega 
kraja ponesli tudi do svojih družin in prija-
teljev. Vreme je bilo čudovito in na poti pro-
ti Gornjemu Logatcu smo lahko opazovali 
Logatec v vsej svoji pomladno prebujajoči 
lepoti. Popoldne so se učenci zopet posvetili 
snemanju kratkega filma, nato pa se vrnili h 
gostiteljem. V četrtek nas je čakal še en za-
nimiv dan, saj smo se z avtobusom odpeljali 
proti Pokljuki, nazaj grede pa smo se ustavili 
še ob Blejskem jezeru ter se posladkali s sla-
stnimi blejskimi kremnimi rezinami, ki jih je 
za vse učence prijazno podarila Andreja Zu-
pan. V petek so se francoski učenci pridruži-
li delavnicam v okviru skupnega kulturnega 
dneva. Tudi sami so izpeljali delavnico fran-

coščine, na kateri so naše učence naučili ne-
kaj osnov za sporazumevanje. Zvečer smo se 
skupaj poveselili na šolskem plesu, ki so ga 
pripravili naši devetošolci, soboto in nedeljo 
pa so učenci preživeli vsak pri svoji družini. 
Veliko jih je obiskalo Gregorjev sejem. Izpe-
ljava izmenjave je z več vidikov precejšen 
zalogaj, ki zagotovo ne bi uspel brez pomoči 
in gostoljubnosti staršev učencev, ki so bili 
vključeni v projekt, podpore vodstva šole 
in sodelavcev ter finančne pomoči Občine 
Logatec, ki je za mednarodno izmenjavo na-
menila sredstva na razpisu pokroviteljstva. 
Hvala vsem!

Maruša Brenčič Nagode
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AKTUALNO

Če spremljate Facebook stran SMC Loga-
tec, veste, da lokalni odbor SMC Loga-

tec pozorno spremlja, kaj se dogaja v občini 
ter izpostavlja priložnosti, ki jih lahko izko-
ristimo. Predstavnike imamo v Občinskem 
svetu Občine Logatec (Eva Černigoj in Anja 
Sedej), krajevnih skupnostih Naklo (Tjaša 
Krička) in Tabor, več občinskih odborih in 
posvetovalnih skupinah ter svetih javnih za-
vodov v občini. Vsi smo vedno pripravljeni 
prisluhniti mnenjem, težavam in predlogom 
vseh, ki bi radi tvorno sodelovali pri izbolj-
ševanju življenja v občini na vseh področjih.

Prenova prostorov  
nad komunalnim podjetjem

Na svetnici SMC v Logatcu so se januarja 
obrnili člani Modelarsko-maketarskega kluba 
Logatec, ki imajo prostore v občinski stavbi na 
Tržaški 27, v drugem nadstropju, tako kot tudi 
nekateri drugi. Potarnali so, da so skupni toa-
letni prostori v katastrofalnem stanju in prosili 
za pomoč pri urejanju težave. V njihovem ime-
nu je Anja Sedej nagovorila za pomoč župana 
in občinsko upravo, ki je v samo dveh mese-
cih poskrbela za obnovo prostorov, seveda v 
zadovoljstvo vseh vpletenih. Če imate tudi vi 
pobudo ali vprašanje, nam pišite na logatec@
lo.strankasmc.si, zagotovo vam odgovorimo.O
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ŠTEJEJO TUDI MAJHNI KORAKI!

Svetnici SMC sta aktivni  
tudi na mednarodnem področju

Eva Černigoj je lani postala članica slovenske 
delegacije v Kongresu lokalnih in regionalnih 
oblasti (KLRO) Sveta Evrope. To panevropsko 
združenje predstavnikov 47 držav promovira 
lokalno in regionalno demokracijo ter spodbuja 
sodelovanje med občinami. Na povabilo Sve-
ta Evrope bo Eva kot mlada svetnica aprila že 
drugič predavala na seminarju promocije lokal-
ne demokracije med mladimi v Ukrajini.

Podjetništvo v logaških šolah

V lokalnem odboru SMC Logatec smo pre-
pričani, da Občino Logatec ter vse občanke in 
občane, ki tukaj živimo in delamo, čaka lepa 
prihodnost, ki jo lahko uresničimo in živimo 
skupaj. Radi prisluhnemo starejšim, mladim, 
podjetnim in inovativnim ter skrbimo za prije-
tnejše sobivanje v skupnosti. Prav zato smo obe 
logaški osnovni šoli v začetku leta opozorili 
tudi na razpis Krepitev kompetence podjetnosti 
in spodbujanje prožnega prehajanja med izo-
braževanjem in okoljem v osnovnih šolah ter 
bili prijetno presenečeni - z obeh logaških šol 
smo dobili odgovore, da so se odzvale in čakajo 
na odziv ministrstva.

Svetniški klub SMC

V okviru programa preventivne vzgoje otrok v cestnem prometu, 
ki sodi med aktivnosti SPV, so učenci petih razredov OŠ Tabor 
Logatec sredi februarja izvedli vožnjo na poligonu z avtomo-

bilčki Jumicar. Poligon je bil postavljen na igrišču krajevne skupno-
sti, dejavnost pa je potekala v popoldanskih urah. Sestavljena je bila 
iz dveh delov: predavanja ter vožnja z avtomobilčki. Cilj dejavnosti je 
bil ozaveščati otroke, kako se vesti v prometnem okolju, vživljanje v 
vlogo voznika, spoznavanje prometnih predpisov, prometnih znakov 
… Poudarek pa je bil predvsem na varnosti vseh udeležencev v prome-
tu, predvsem pešcev. Dejavnost je bila po zaslugi številnih sponzorjev 
izvedena brezplačno in na prostovoljni bazi.

OŠ Tabor Logatec

OPREMLJENI Z ZNANJEM V PROMET

Občinska svetnica Eva Černigoj je 
na povabilo Kongresa lokalnih in 
regionalnih oblasti Sveta Evrope 
sodelovala pri seminarju v Ukrajini.
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»ZEROWASTERKA« MAJA NAGODE ZA MANJ ODPADKOV IN VEČ OKOLJA

V SREDIŠČU

Sestri Lena in Maja Nagode sta »zerowasterki«, borki za 
čisto okolje, ki sloni na teoriji, da lahko vsak posame-
znik z ozaveščenim potrošništvom prispeva k čistemu 

okolju in lepši prihodnosti. Pogovarjali smo se z Majo Nagode, 
ki se je pred leti odločila za cilj dom brez odpadkov. S to odlo-
čitvijo so se navade njene družine v marsičem spremenile. Na 
bolje, seveda. Njena družina je kljub dvema majhnima otro-
koma zmanjšala količino odpadkov za več kot 80 odstotkov, 
zato smo jo vprašali za nekaj koristnih nasvetov.

Kaj te je spodbudilo, da si začela razmišljati o odpadkih? 
Kako si postala privrženka “zero waste” življenjskega sloga?
Spodbudila me je sestra Lena, ki je kot podiplomska študentka 
trajnostnega razvoja dodobra spoznala Zero Waste gibanje, ki se 
bliskovito širi po vsem svetu. Sprva je šlo za eksperiment, če je 
mogoče v našem okolju kupovati živila brez embalaže. Vendar 
moram povedati, da Zero Waste ni le kupovanje hrane in drugih 
stvari brez embalaže. Gre predvsem za vprašanja o sodobnem 
potrošništvu in prevelikem trošenju. Ponavadi ob besedi trošenje 
pomislimo na denar, a jaz s tem mislim na trošenje našega zdravja, 
naravnih virov, živali, ljudi in okolja. Moramo se zavedati, da naš 
planet ne raste skupaj s strmo potrošnjo. Naravni viri so omeje-
ni, mi pa smo v prvem desetletju ju 21. stoletja proizvedli več 
plastike kot v celotnem 20. stoletju. Vsak Slovenec letno zavrže 
300 plastičnih vrečk, skupno kar 50 kg plastike. Večina je bo kon-
čala na deponijah in v sežigalnicah. Reciklira se je zelo malo. Če 
bomo tako nadaljevali, bo leta 2050 onesnaženost morskih voda 
s plastiko tako velika, da bo razmerje med plastiko in ribami 1:1. 
Začeti moramo zavračati, česar ne potrebujemo, zmanjšati porabo 
tistega, kar potrebujemo, in stvari ponovno uporabiti. Pridno mo-
ramo kompostirati vse biološke odpadke. Šele nato pride na vrsto 
recikliranje. 

Katera načela moramo upoštevati, če želimo dom brez odpadkov?
Prvo načelo bi bilo ZAVRNI. Z nalepko na nabiralniku lahko zavr-
nemo reklamne letake. Odklonimo lahko nosilne vrečke ali manjše 
brezplačne PVC vrečke na oddelku sadja in zelenjave. Večjo vrečo 
prinesimo vedno s seboj, za sadje in zelenjavo pa si lahko sešijemo 
tekstilne vrečke. Od doma vedno vzamemo steklenico z vodo iz 
pipe in keramičen lonček za kavo na poti. Zavrnemo lahko ploče-
vinke in kupimo npr. pivo v povratni embalaži. ZMANJŠUJ bi bilo 
drugo načelo. Kupujmo premišljeno in z nakupovalnim listkom. 
Ni potrebe imeti natrpan hladilnik in hrano celo metati stran, ker 
nanjo pozabimo ali ker naenkrat preveč kupimo. Vedno se vpra-
šajmo o kvaliteti izdelka, ki ga potrebujemo. Manj stvari v naših 
stanovanjih pomeni manj pospravljanja in skrbi. Tretje načelo bi 
bilo PONOVNO UPORABI. Na Vrhniki je Center ponovne upora-
be, v Ljubljani je veliko trgovin s »second hand oblačili«. Lepo je 
kupiti kvalitetne izdelke, ki imajo za sabo svojo zgodbo. Če se le 
da, poškodovane stvari popravimo ali predelamo. Četrto načelo je 
RECIKLIRAJ. Najbolje je preprečevati nastajanje embalaže, saj je 
gre v recikliranje premalo, da bi se lahko zanašali na to. Veliko lju-
di misli, da se vsi ločeno zbrani odpadki reciklirajo. Zero waste se 
zavzema za manj recikliranja, saj moramo narediti vse, da odpad-
kov sploh ne bo! KOMPOSTIRANJE na svojem vrtu je najboljša 
izbira, a le za biološke odpadke, ki ne vsebujejo pesticidov.

Ljudje pogosto najdejo izgovore, da v njihovi okolici ni mo-
žnosti za nakupovanje brez embalaže. Kje v Logatcu in bližini 
lahko nakupujemo izdelke brez embalaže? 
Lokalna ponudba je zelo pestra, le raziskati je treba, kje se kaj 
dobi. Sama nakupujem na relaciji Planina-Logatec-Vrhnika. V 
Logatcu nakupujem na tržnici, pri kmetih in v manjših trgovinah. 
V Planino grem po testenine v reinfuzi, na Vrhniko po sončnično 
olje, žitarice, stročnice, ekološko sadje in zelenjavo. V Ljubljano 
grem le redko, a vedno obiščem koseško ali centralno tržnico, tam 
je res velika izbira. 

Mnogi pravijo, da je takšen življenjski slog dražji in vzame 
preveč časa. Kakšne so tvoje izkušnje?
Edini začetniški problem je organizacija. Ko to osvojiš, ni več 
problemov. Vsekakor bi bilo lažje, če bi imeli trgovino, kjer bi 
bilo vse na voljo brez embalaže, a se vseeno kar dobro znaj-
dem. Stroški za pretežno lokalno in ekološko hrano so enaki ali 
celo malo nižji kot prej, ko smo kupovali na običajen način v 
supermarketih, v katerih je večina hrane procesirane in preveč 
zapakirane. A jaz ne grem več nazaj, zero waste me je pripeljal 
do kvalitetne hrane in čudovitih lokalnih ponudnikov le-te. 
Čeprav sama vsaj do določene meje skrbim za to, da ne pro-
izvajam preveč odpadkov, sem vseeno opazila kar nekaj pro-
blemov. 
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Higienski pripomočki (šamponi, kreme, mila, zobne krtačke)
Začela sem brati deklaracije, ki povedo vse, le kupcev ponavadi ne za-
nimajo. Privlačna embalaža je prepogosto merilo za nakup. Tako sem se 
odločila, da se naučim kozmetične proizvode delati sama ali kupovati od 
kolegic, ki jim zaupam. 

Čistila, detergenti, gobice za pomivanje
V aprilu bomo odprli avtomat za točenje lokalnih ekoloških detergentov 
v Centru ponovne uporabe (Depo) na Vrhniki. Tam si jih bomo lahko 
natočili v lastno embalažo. Lahko pa jih naredimo tudi sami doma. 

Embalaža hrane hišnih ljubljenčkov
Mnogi za svoje pse in mačke kupujejo mehko hrano v pločevinkah oz. 
plastični embalaži. Odpadkov zaradi tega nastane zelo veliko. Za manjše 
pse ali mačke lahko hrano pripravimo sami. To je težje pri večjih psih, 
zato svojemu psu kupujem briketirano hrano v velikih vrečah. 

Kako si se pri svojih otrokih znašla s plenicami?
Ali veš, da vsak otrok proizvede več kot dve toni odpadnih plenic, ki 
potem na odlagališčih razpadajo do 500 let?! Mene ob tem podatku kar 
zmrazi, še bolj pa ob misli, da lahko s plenicami za enkratno uporabo ško-
dujemo svojim otrokom, predvsem fantkom! Vesela sem, da smo upora-
bljali bambusove pralne plenice, ni mi žal dodatnega dela, ki sem ga zato 
imela. Dolgo že razmišljam, da bi ravnateljici logaških vrtcev predlagala, 
da bi po zgledu vrhniških uvedli pralne plenice tudi v logaške vrtce. 

Kako otroka sprejemata dom brez odpadkov? Ali se kdaj počutita 
prikrajšana za kakšno stvar?
To me vsi sprašujejo. Bonboni, čips, piškoti, hrenovke … so pri nas na 
jedilniku prej izjema kot pravilo. Otrokoma dam za prigrizek raje domač 

jogurt z makom, ekološko jabolko, doma narejen sladoled … V kopal-
nici imamo za njiju le trdo milo in trd šampon. Za kožo jima pripravim 
kakšno mazilo ali uporabimo eterično olje sivke. Zobke si umivata z na-
ravno zobno pasto, ki jo sicer kupim, a je embalaža povsem primerna 
za recikliranje. Pri nas se s sorodniki ob rojstnih dnevih dogovorimo in 
skupaj kupimo le eno darilo, ki naj bo kvalitetno, da bo dolgo trajalo in ga 
bo mogoče, ko otrok stvar preraste, podariti naprej ali prodati. Lahko pa 
podarjamo doživetja. Moj sin prijateljem na rojstnodnevna praznovanja 
ne nosi igrač, ampak jih povabi v kino ali pa gremo na pohod. Zbirati 
moramo spomine, ne stvari. 

V vaši družini imate tudi psa. Kako gledate na pobiranje pasjih iz-
trebkov v plastične vrečke?
Dolgo časa sem razmišljala, kaj naj naredim z našo beaglico Kiro. V košu 
za nekoristne odpadke so bili le njeni iztrebki. Potem pa sem v knjigi Bee 
Johnson prebrala, da se za pasje iztrebke naredi poseben “pasjiˮ kompo-
stnik. Pasji iztrebki ne sodijo v koš z biološkimi odpadki, še manj pa na 
domači kompost. Uporabljam vrečke Green pups, narejene iz lignina, ki 
je stranski produkt pri proizvodnji papirja. So dejansko biorazgradljive in 
primerne tudi za domač “pasjiˮ kompostnik.

Kje najdejo nasvete tisti, ki bi se želeli zvedeti več o domu brez od-
padkov?
V knjižnici si lahko izposodijo knjigo Bee Johnson Dom brez odpadkov. 
Lepo vabljeni, da se včlanite v Facebook skupino Dom brez odpadkov 
ali obiščete istoimenski blog. Če pa bi kdo izmed bralcev želel kakšne 
podrobnejše informacije, naj nama pišejo preko FB in z Leno jim bova z 
veseljem pomagali.

Nina Jerina

NARAVI ČISTEJŠI OBRAZ

Zavedanje, da je narava močnejša od nas, je vsak dan večje. 
Bolj kot ji ljudje s svojim početjem škodujemo, večje je 
njeno maščevanje. Vsak dan izbruhi novih bolezni, vedno 

večja zasičenost trgovskih polic in posledično tudi odpadkov in 
embalaže, ki je v veliki večini strupena, kupi nerazgradljivega 
materiala okoli nas. Vse to nas bi moralo skrbeti. Pa nas res? So 
čistilne akcije ob dnevu Zemlje dovolj? 

Šele ko malce bolj pomislimo, nas ob dejstvu, da sami sebi žagamo 
vejo, na kateri sedimo, strese. Zato že nekaj let vsaj v pomladnem 
času, ko praznuje Zemlja, namenimo kako prosto soboto za »puca-
nje« narave in okolice. Občine si vsaka zase izdelajo plan, po kate-
rem narava pridobi lepši in jasnejši obraz. Kako so se tega lotili v 
naši občini, so povedali predstavniki nekaterih krajevnih skupnosti. 
Verjamemo pa, da tudi tisti, ki nam z odgovori niso postregli, bolj 
kot s pisanjem, to delajo z rokami. Po besedah anketiranih predvi-
devajo čistilne akcije okoli dneva Zemlje ali na sam dan, 22. aprila. 
K sodelovanju vedno povabijo vsa društva v krajevni skupnosti, de-
javno sodelujejo tudi najmlajši, se pravi otroci iz vrtcev in osnovno-
šolci, ki so pogosto kar gonilna sila akcij. Tradicionalno pa se akcij 
udeležijo tudi zelo aktivni posamezniki. V KS Naklo bodo poleg 

običajnih smetišč posebno pozornost namenili čiščenju okolice Lo-
gaščice, v KS Log- Zaplana pa bodo večji poudarek namenili trasi 
daljnovoda, RTP Logatec – Žiri, ki ga obnavljajo po žledu in je opa-
ziti, da delavci za seboj puščajo kar precej odpadkov. Na Vrhu in v 
Hotedršici bodo pozorni zlasti na okolico prometnih cest, kjer opa-
žajo največ odpadkov. Razveseljivo je dejstvo, da se akcije udeleži 
veliko krajanov in da je ozaveščanje v porastu, kar je tudi zasluga 
vzgoje v vrtcih in šolah. So pa v posameznih KS tudi različni pe-
reči okoljski problemi, ki jim je treba nameniti še več pozornosti. 
Tako v KS Naklo opažajo nenadzorovano kanalizacijsko omrežje, 
v KS Log- Zaplana vreče smeti, odvržene ob cestah. Na Vrhu Sve-
tih Treh Kraljev predsednik pohvali krajane in komunalne storitve, 
poziva pa mimo vozeče, naj ne mečejo skozi okna vsakovrstne šare. 
V Hotedršici je, generalno gledano, stvar dokaj urejena, posamezni-
ki pa kljub posredovanju svojega obnašanja še niso spremenili. Ob 
vprašanju, kaj bi bilo treba storiti za izboljšanje stanja, vsi sogovorci 
pritrdijo, da le večji nadzor, opominjanje in krepitev notranje zave-
sti posameznikov. Naj bo torej april čistilno uspešen in naj pomlad 
zažari v vsej svoji lepoti.

Metka Bogataj
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NAJBOLJŠI ODPADEK JE TISTI, KI NE NASTANE

V SREDIŠČU

Po pregledu statistike zbiranja od-
padkov za pretekla leta hitro ugo-
tovimo, da so občani Logatca pri 

ločevanju odpadkov uspešni. Povečuje 
se količina ločeno zbranih odpadkov. 
Delež med mešanimi komunalnimi in lo-
čeno zbranimi odpadki se je v letu 2015 
prevesil v korist slednjih. 

Preko medijev se skorajda vsakodnevno 
srečujemo s tematikami onesnaževanja 
okolja in posledicami, ki jih ima naše de-
lovanje v njem. V državno in posledično 
lokalno zakonodajo se vpeljujejo novi 
pristopi, ki vodijo k trajnostnemu razvoju 
oziroma razvoju krožnega gospodarstva, 
kar velja tudi za področje ravnanja z od-
padki. »Vse več ljudi je bolje obveščenih 
in zavest o daljnosežnih posledicah nepra-
vilnega ravnanja z odpadki pripomore k 
večjemu pravilnemu ravnanju z odpadki. 
V podjetju preko prilog k položnicam, z 
občasnimi posebnimi akcijami in predava-
nji obveščamo naše uporabnike o novostih 
na področju ravnanja z odpadki, kar pripo-
more k bolj doslednemu ločevanju odpad-
kov,« pove Polona Ferjančič, sodelavka v 
službi razvoja Komunalnega podjetja Lo-
gatec.

Kje se pojavlja največ težav oziroma, na 
kaj moramo biti bolj pozorni? 
Kljub vse večjemu deležu ločeno zbranih 
odpadkov še vedno nismo dosegli opti-
malnega ločenega zbiranja le-teh. Največ 
težav ostaja pri večstanovanjskih objektih, 
predvsem zaradi kolektivne odgovornosti 
pri ločevanju odpadkov. Pri teh objektih v 

mešanih komunalnih odpadkih še vedno 
najdemo biološke odpadke, papir, plastič-
no in kovinsko embalažo, nevarne odpad-
ke, tekstil ipd. Zavedati se moramo, da je 
pri teh objektih dovolj že ena sama oseba, 
ki ne ločuje odpadkov, da onemogoči loče-
no oddajanje zbranih frakcij. 

Pri ločevanju moramo biti najbolj pozorni, 
da ločeno zbiramo biološke odpadke, saj 
mešanje le-teh z drugimi odpadki močno 
otežuje nadaljnjo obdelavo in uporabo. 
Omenjeno mešanje povzroča nastanek 
toplogrednih plinov, kislin in smradu. Še 
vedno ugotavljamo, da veliko papirja kon-
ča med mešanimi komunalnimi odpadki. 
Velik problem so tudi nevarni odpadki 
manjših velikosti, ki jih je najenostavneje 
zavreči med mešane komunalne odpadke, 
čeprav mednje ne sodijo, saj jih je treba lo-
čeno zbirati. 

Koliko odpadkov, približno, zberemo na 
leto? 
Skupna količina zbranih odpadkov je vsa-
ko leto različna in z leti narašča, saj nara-
šča tudi število občanov. 2016. smo skupaj 
zbrali prek 4.300 ton vseh odpadkov, od 
tega je bilo ločeno zbranih 55 odstotkov 
vseh. V letu 2014 pa smo skupaj zbrali 
prek 3.900 ton vseh odpadkov, vendar je 
bilo od tega ločeno zbranih odpadkov 50 
odstotkov. Opazen je trend naraščanja lo-
čeno zbranih odpadkov, kar je pozitivno. 
Truditi se moramo skupaj, da se ta trend 
ohrani. Več pozornosti pa bo treba name-
niti količini nastajanja odpadkov. Do neke 
mere je naraščanje količine nastalih od-

padkov pričakovano zaradi naraščanja šte-
vila občanov, vendar se moramo zavedati, 
da je najboljši odpadek tisti, ki ne nastane. 

Kam se ti odpadki odvažajo? 
Vsi zbrani odpadki se odvažajo registrira-
nim predelovalcev v nadaljnjo predelavo, 
ostanek po predelavi mešanih komunalnih 
odpadkov pa se odlaga na odlagališču ne-
nevarnih odpadkov Globoko. 

Ali in kje se pojavljajo divja odlagališča 
in kako ukrepate ob morebitnem odkri-
tju? 
Pojavljanja divjih odlagališč ne spremlja-
mo. Če jih zasledimo, o tem obvestimo 
pristojno inšpekcijo, ki je zadolžena za 
ukrepanje v teh primerih. 

Ali se na področju ločenega zbiranja odpad-
kov v prihodnosti obetajo kake novosti? 
Letošnja novost je bila uvedba zabojnikov 
e-cikliraj za zbiranje malih gospodinjskih 
aparatov, igrač, ki za svoje delovanje po-
trebujejo električni tok, baterije ali akumu-
latorje, vso manjšo računalniško opremo 
in zabavno elektroniko, malo opremo in 
orodje ter prenosne baterije in akumulator-
je. E-cikliraj zabojniki stojijo na ekoloških 
zbiralnicah odpadkov. 

V prihodnosti načrtujemo širitev in prenovo 
obstoječega Zbirnega centra Ostri vrh, kjer 
bo občanom pri dostavi omogočeno lažje 
ločevanje odpadkov, saj bomo razširili števi-
lo frakcij, ki jih je možno zbirati. Redno pa 
preko položnic obveščamo o novih pojmih, s 
katerimi se srečamo v medijih in opozarjamo 
na pomanjkljivosti, ki se dogajajo pri napač-
nem ločevanju odpadkov.

Blanka Markovič Kocen
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EKOLOGIJA NA OSNOVNIH ŠOLAH
KAKO MLADE NA LOGAŠKIH OSNOVNIH ŠOLAH VZGAJAJO V LJUBEZNI DO NARAVE

»Kdor zasadi vrt, zasadi ljubezen.«

Tako razmišljajo tudi v OŠ Tabor Logatec. Prijavili so se na pro-
jekt »Eathink« Inštituta za trajnostni razvoj. Uredili in negovali 
bodo šolski eko vrt po načelih permakulture, zato bodo najprej 
dodali nove gredice, na njih zasadili trajnice, zelišča in dišavnice 
ter rastline opremili s tablami. »Ena od prednostnih nalog šole je 
učencem omogočiti neposredni stik z naravo; izkustveno učenje v 
neposrednem naravnem okolju, ker verjamemo, da so izkušnje, ki 
jih omogočimo učencem, osnova za pridobitev znanja, ki je traj-
nostno. S projektom postavljamo temelje za učilnico v naravi in 
spodbujamo željo po ekološkem vrtnarjenju, druženju, interakciji 
ter etičnem odnosu do narave in sočloveka,« menijo na tej osnovni 
šoli.

Polja, travniki in gozdovi v bližini šole so kar »klicali« po ustano-
vitvi čebelarskega krožka, ki ima trenutno 28 članov. Poleg čebel 
so sklenili poskrbeti tudi za druge žuželke, katerim so postavi-
li »hotel za žuželke«, kamor prihajajo poleg čebel samotark še 
čmrlji, pikapolonice, tenčarice … Da bo njihov »turizem« še bolj 
zaživel, bodo posadili še več medovitega rastlinja.

Šola je udeležena tudi v projektu »Zdrava šola«, katerega del je 
»zdravje« okolja, kamor sodi tudi ekokviz (že nekaj let sodelujejo 
učenci višjih razredov), »ekoustvarjalček«, kjer učenci ustvarja-
jo iz odpadnega materiala ter program cikličnega ozaveščanja, ki 
ga financira Komunalno podjetje Logatec. Pa še marsikaj bi lahko 
uvrstili tja. Med drugim tudi že tradicionalni akciji zbiranja stare-
ga papirja ter zbiranja izrabljenih tonerjev, kartuš in tiskalniških 
trakov. 

Zasaditi drevo - življenjska naloga tudi za učence OŠ  
8 talcev Logatec

Po žledu, ki je prizadel tudi našo občino, so Logatčani posadili 
precej dreves, pri čemer so se jim pridružili šolarji, ki z akcijo 
nadaljujejo tudi letos. Sicer pa urejajo ne samo okolico šole, čistili 
so tudi poti okrog Sekirice. 

Tudi ta šola sodeluje s KP Logatec: v aprilu si bodo ogledali Zbir-
ni center odpadkov in Centralno čistilno napravo Logatec. Reci-
kliranje odpadkov poteka tudi v šoli 8 talcev, nekaj izdelkov, ki so 
jih učenci naredili iz odpadnega materiala, pa je na ogled v šolski 
avli. 

V zadnjih dveh razredih bodo izvedli tudi dve delavnici Pravična 
trgovina. Sicer pa se bodo v aprilu pogovarjali o bontonu pri jedi 
(v prvih treh razredih), odpadki v domu bodo tema šestih razre-
dov, veseli pa jih, da bodo petim razredom lahko predstavili Slo-
venko leta Andrejo Sterle Podobnik, ki bo spregovorila o zdravem 
slogu življenja. 

O ekologiji in zdravem načinu življenja bodo spregovorili pri 
razrednih urah, imeli pa bodo tudi dan lokalno pridelane hrane, 
kar pomeni, da bodo vsi obroki pripravljeni iz lokalno pridelanih 
živil. Pravzaprav ne mine dan, da ne bi kakšno besedo namenili 
okolju. Vsekakor pa je omembe vredno tudi odprtje prenovljene 
kotlovnice, kar pomeni, da bo šlo v naše okolje manj škodljivih 
snovi.

»Kar se Janezek nauči, to Janez zna!« je znan pregovor, ki bi ga 
lahko glede na številne aktivnosti, ki jih naši šolarji posreduje-
jo svojim staršem, dedkom in babicam, lahko malce spremenili: 
»Dobre ideje, ki jih Luka in Tina prineseta iz šole, naj starejši tudi 
upoštevajo.« /Luka in Tina sta najpogostejši imeni otrok novega 
tisočletja/

Besedilo in foto: Brane Pevec

Kadar ne veste, kam s starim papirjem, so pravi naslov učenci.

ZBIRALNA AKCIJA STAREGA  
PAPIRJA NA OŠ TABOR

V prvih pomladnih dneh že tradicionalno očistimo naše 
domove. Med vsem tem se gotovo najde tudi večji ali 

manjši kup papirja, ki ga ne potrebujete več.

12. in 13. aprila bo na igrišču pri OŠ Tabor Logatec potekala 
zbiralna akcija starega papirja. Papir lahko oba dneva oddate 
v času pred začetkom pouka (med 7. in 8. uro zjutraj) ter 
v popoldanskem času (med 12.30 in 17.uro). Prosimo vas, 
da odpadni papir spravite v škatle ali pa zvežete v primerno 
velike snopiče, da bo tehtanje in prelaganje lažje ter eno-
stavnejše.

Učenci in zaposleni na OŠ Tabor
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PELI SO GOSPODU IN VSEM NAM

KULTURA

Nateklo se je bogatih 30 let, kar 
je zdaj že davnega februarja 
Marjan Grdadolnik spodbudil 

nastanek odličnega mešanega pevskega 
zbora Adoramus.

Iz 98. Psalma se je bil na sobotni večer 11. 
februarja v farni cerkvi sv. Nikolaja izpisal 
moto: »Pojte Gospodu novo pesem, ker je 
storil čudovita dela.« In prav ta moto, ki 
je šel sicer vštric tridesetim letom prepe-
vanja Mešanega pevskega zbora Adora-
mus – tega od začetnih dni vodi profesor 
in dirigent Marjan Grdadolnik – so si ga 
pevci izbrali tudi za svoj jubilejni glasbeni 
večer.

Prvi del glasbenega večera je bil posvečen 
slavnostni maši, ki ji je zbor namenil – po-
leg obredno-bogoslužnih skladb Foerster-
jevo Mašo v čast sveti Ceciliji. Običajno 
se bogoslužno prepevanje sliši s kora, to 
pot se je polnost blagoglasja slišalo izpred 
oltarja; na koru pa so ostale orgle s tan-
kočutno spremljavo organistke Mihaele 
Kavčič. 

Z Marjanom Grdadolnikom (1967), 
dirigentom in umetniškim vodjem 
Adoramusa,  sicer profesorjem kla-
rineta in dirigiranja, je stekel krajši 
pogovor.

Gospod Marjan Grdadolnik, vemo, da 
ste bili pobudnik za ustanovitev zdaj že 
prominentnega zbora Adoramus, ka-
kšni so bili vzgibi za to imenitno name-
ro?
Leta 1987, ko sem bil s svojimi dvajseti-
mi leti ravno pri kraju s srednjo glasbeno 
šolo, je nekaj mladih iz logaške župnije iz-
ražalo vse glasnejše želje po zborovskem 
petju. 

Tedanji župnik Tone Kompare je dal svoj 
žegen in 12. februarja se je začelo – spr-
va z mladinskim zborom. Ker je bila oči-
tna namera zbora posvečena prepevanju 
v Božjo čast, so pevci poimenovali zbor 
Adoramus (lat. adorare, slov. častiti). In 
potlej smo se skupaj učili in skupaj rasli. 

Od kod ste zajemali izzive za repertoar-
ne vsebine?
Ker so bile naše temeljne vsebine name-
njene sakralni glasbi, bogoslužju, je bilo 

ustrezne literature na voljo kar dovolj. 
Tudi željam po ljudski literaturi je bilo 
moč zlahka ustreči. Ker je zbor razme-
roma hitro shodil in vse uspešneje odra-
ščal, je segal tudi po zahtevnejših novejših 
skladbah. 

Tako je zbor krstno izvedel odmevno skladbo 
Damijana Močnika Christus est natum. Ko se je 
zbor izraziteje odpiral v svet zborovske glasbe, 
se je repertoarno prilagajal festivalnim in tek-
movalnim potrebam. In uspehi so začeli trkati 
na naše pevske dveri.

Dirigent Marjan Grdadolnik
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Kateri pa je bil zborov prvi veliki pevski 
dosežek?
Vsekakor nam je k samozavesti pomagala sre-
brna plaketa na Naši pesmi v Mariboru 1999.

Se lahko sprehodiva med nadaljnjimi 
odličji zbora?
Ja, odličja so se kar vrstila, velja pa omeniti 
vsaj: zlato priznanje in 1. nagrado ter prizna-
nje za najboljšega dirigenta na mednarodnem 
tekmovanju v Pragi (festival Petr Eben Prize) 
2000, zlato priznanje na mednarodnem tek-
movanju v Bratislavi 2008, zlato priznanje 
na regijskem tekmovanju zborov v Ljubljani 
2009, pa v letu 2012 ponovno srebrna plake-
ta na Naši pesmi v Mariboru in za 1. mesto 
zlato priznanje na mednarodnem tekmovanju 
Cracovia cantans v Krakovu, naslednje leto pa 
zlato priznanje s posebnim priznanjem za naj-
boljši zbor s tekmovanja ter s posebnim pri-
znanjem za najboljši repertoar v Ljubljani pa 
zlato plaketo na mednarodnem tekmovanju v 
italijanskem Riminiju, dalje zlato priznanje na 
mednarodnem tekmovanju Cançon Mediter-
rana v Lloret de Mar, v letu 2015 pa zlato pri-
znanje za najboljšo izvedbo ljudske pesmi na 
regijskem tekmovanju v Logatcu ter 1. nagra-
do na mednarodnem tekmovanju na Ohridu.

Pomlajevanje zbora se nam kaže prese-
netljivo sprotno; kako vam to uspeva?
Pri Adoromusu smo že spočetka vzposta-
vili princip piramide: mešani zbor se napa-
ja iz mladinskega zbora, ta pa iz otroške-
ga. Oba zbora pa nastajata iz župnijskega 
občestva, še posebej z vplivanjem prek 
staršev-pevcev. Sam skrbim za kakovo-
stno delo zborovodij obeh zborov. In tako 
kujemo pevce za odrasli Adoramus, kjer 
še posebno odgovornost prevzema zboro-
vodja, ki mora z dovolj znanja in vedenja 
izživljati zdrav odnos do glasbe z voljo do 
glasbene bogatitve življenja.

In po kateri poti naprej?
Vsekakor po glasbeni poti. Že aprila nas 
čaka doma koncert gospela s predstavitvijo 
zgoščenke. Po uspešni izvedbi Ipavčevih 
Barv zelenega smaragda z orkestrom RTV 
v okviru Kogojevih dnevov je zdaj že po-
kojni sloviti dirigent Anton Nanut dosegel, 
da bo Adoramus vabljen na tradicionalne 
Kogojeve dneve v Kanal ob Soči. 

Za jesen pa zbor pripravlja še poseben kon-
cert v počastitev svoje 30-letnice in 50-le-
tnice svojega zborovodja. – Načrtov je 

polno, pomembno pa bo, da bodo pristojne 
institucije zboru odprle vrata v širšo jav-
nost. Smo živi, polni moči za nove izzive.

V drugem delu – v koncertnem spore-
du – se je zvrstil izbor z večine Marijinih 
pesmi: Ave Maria de Lourdes Aleksandra 
Lesboredesa s solistom Benom Možinom, 
Marija, če gledam tvoj mili obraz Hugolina 
Satnerja, Matko Najśviętsza Antona Miko-
laja Goreckiga (krstna izvedba pri nas) ter 
Laudate Dominum, avtorsko delo dirigenta 
Marjana, s solistko Ano Skvarča. Dodatno 
pa je zbor odpel še Marriconejevo Nella 
Fantasia.

Gromkih aplavzov je bil deležen koncertni 
spored, a prav tolikšnega aplavza bi si bil 
prislužil tudi bogoslužni del. Odlično prepe-
vanje tistega večera – kot mnogokdaj doslej.

Zboru, ki mu gredo ob tem bogatem jubi-
leju vse čestitke, pa pevska pot kaže dalje 
in dalje in tudi navzgor; nadejamo se tedaj 
uspehov, ki pritičejo Adoramusu in njego-
vemu ustvarjalnemu dirigentu-umetniku 
Marjanu Grdadolniku.

Marcel Štefančič
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Adoramus je slavnostno počastil svoj jubilej.
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J. PODJED: »UŽALI ME, KDOR ME VPRAŠA PO PLAČILU!«

KULTURA

Janez Podjed, prejemnik Februarskega priznanja 2016 za 
življenjsko delo, je logaški kulturi vtisnil močan pečat. S 
svojim načinom dela bi lahko bil zgled tudi mlajšim gene-

racijam kulturnikov, kljub temu pa ostaja skromen in zelo od-
prt ter pripravljen na nove ustvarjalne izzive. Nekaj podrob-
nosti iz svojega ustvarjanja mi je razkril v logaški knjižnici, 
kamor sem ga povabila na pogovor.

Kako ste ob prihodu v Logatec, leta 1967, začutili tukajšnji 
kulturni utrip? Vas je kaj prijetno presenetilo? Morda razo-
čaralo?
Naletel sem na Marcela Štefančiča, ki je bil takrat prav tako živa-
hen, ustvarjalen in deloven kot danes. V šoli sem se začel ukvarja-
ti z recitacijami, Marcel, ki je bil takrat učitelj v Gornjem Logatcu, 
pa me je povabil k svoji gledališki dejavnosti. Kmalu sem začel 
peti v pevskem zboru Društva mladih glasbenikov, ki ga je vodil 
Zdravko Novak. 

Od kod športniku tako veselje in zavzetost za kulturo? Kako 
združujete elemente kulture in športa?
Mislim, da sem nekaj čuta za kulturo podedoval po svojih starših, 
zlasti po očetu, ki je bil odličen tenorist. Sicer sem prepričan, da 
telesna kultura kot taka pomeni mnogo širšo obliko dejavnosti, 
poleg športne vsekakor tudi kulturno. Oblikovanje mladega člove-
ka glede telesne drže, teka in pokončne hoje, je obenem tudi odraz 
njegovega kulturnega oblikovanja. 

Kakšen izziv je za vas priprava neke prireditve, proslave, slo-
vesnosti? Kako se tega lotite?
Najprej moraš »pogruntati« rdečo nit oziroma ugotoviti,  čemu naj 
bi bila prireditev namenjena. Gre za osnovno vodilo, po katerem 
prireditev dobi tudi naslov. To je le del izziva, »škatlo« pa je treba 
napolniti s stvarmi, ki vodijo k istemu cilju. Učitelji pa morajo 
učencem pomagati pri ustvarjanju kulturnih prireditev, ki jih je v 
šolah še vedno mnogo, še posebej pri njihovih samostojnih izdel-
kih, kot je na primer priprava valete.

Katere prireditve se z največjim veseljem spominjate, katera 
vam je najbolj uspela?
Rad se spominjam mnogih odprtij igrišč, športne dvorane, najbolj 
pa odprtja nove šole v Rovtah. Rdeča nit je bila, kot da gre za te-
levizijski prenos odprtja šole. Zame je bil zelo nesrečen večer ob 
generalki. Tisti, ki so prišli iz Ljubljane, so namreč govorili knji-
žno, Rovtarji pa po svoje. Nekaterim mojim kolegom se je zdelo 
to, da otroci govorijo v rovtarščini, nezaslišano. Za mnenje sem 
povprašal sestro, ki me je zelo odločno podprla, češ da je treba 
dialekte negovati, in to je bilo odločilno, da sem vztrajal. Priprave 
so trajale kar pol leta. Takrat so se, ob naročanju materiala prek 
podjetij prvič pojavili poslovni problemi … Bil sem tudi režiser in 
scenarist pevsko-gledališke etnološko obarvane predstave z naslo-
vom Na kmečkem podu.

Vam je kdaj tudi spodletelo?
Tudi. Ampak popolnega debakla se ne spomnim. Bil pa je kakšen 
bolj medel odziv, ki me je potrl.

Pravite, da ste strasten smučar, verjetno pa nič manj strasten 
pevec. Čemu dajete prednost?
Odvisno od dneva in razpoloženja. Če imam obveznosti z oktetom 
(Pa kol‘kr tol‘k, op. p), se moram odreči smučanju. Prilagajamo se 
namreč edinemu še aktivnemu učitelju, basistu, ki se vozi iz Idrije, 
zato imamo vaje sredi dneva.

S kakšnimi občutki ste sprejeli visoko občinsko priznanje?
Ne bom rekel, da mi to priznanje nalaga nove obveznosti in pona-
vljal druge prežvečene fraze. Občutek, da nisi spregledan, da si bil 
opažen, pa je ugoden. Seveda ne nameravam kar nehati. Ko padeš 
v to dejavnost, ne moreš ven.

Kakšni so torej vaši prihodnji izzivi?
Vedno sem na razpolago. Nikoli nisem rekel, da česa ne bom, 
ne maram … Če me kdo vpraša, koliko smo ti dolžni, pa sem 
užaljen. Nikdar nisem za svoje delo računal, niti v Rovtah, in 
tudi nikoli ne bom. Edini problem je čas, saj se ukvarjam tudi z 
drugimi rečmi.

Besedilo in foto: Blanka Markovič Kocen
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PRAVLJICE TINE ARNUŠ PUPIS: ŽIVALSKE ZGODBE NEKOLIKO DRUGAČE

Za devetimi drevesi je knjižni pr-
venec mlade domače avtorice 
Tine Arnuš Pupis, ki je izšla pri 

založbi Miš v zbirki Miškolinke. Zbirka 
pravljic, v katerih pretežno nastopajo 
živali, je med literarnimi kritiki požela 
obilo pohval, predvsem zaradi pisate-
ljičinega inovativnega pristopa k žival-
skim zgodbam, zato je tudi nas zanima-
lo, kako je knjiga nastajala.

Katera je bila prva zgodba in kaj te je 
spodbudilo k temu, da si začela pisati?
Moje pravljice so nastajale postopoma. 
Ko sem pričela s pisanjem, nisem ime-
la v mislih, da bo iz njih nastala knjiga. 
Pisanje je sicer nekaj, kar me je veselilo 
že od otroških let in vedno se mi je zdelo 
pomembno ohraniti nekaj otroškega ve-
selja in zanimanja tudi v odraslem obdo-
bju. V šoli, kjer sem več let poučevala, 
sem vnovič prišla v stik z otroško lite-
raturo. Takrat se je prebudila potreba po 
literarnem ustvarjanju in porajale so se 
ideje, na podlagi katerih so nastale moje 
pravljice. Prvo z naslovom Srečko išče 
srečo sem napisala že leta 2010, nato pa 
je preteklo kar precej časa do izdaje knji-
ge. Besedila sem nekaj časa pustila sta-
ti, nato pa sem za mnenje prosila nekaj 
posameznikov, ki se poklicno ukvarjajo 
z literaturo. Prvo, malce bolj strokovno 
oceno mi je posredovala učiteljica slo-
venskega jezika, ki je bila takrat moja 
sodelavka. Lahko rečem, da mi je prav-
zaprav največji zagon dala prav ona, 
tako sem začela razmišljati tudi o tem, 
da bi svoje delo delila s širšim krogom 
bralcev.

Kje najdeš navdih za svoje zgodbe? V 
nekaterih tvojih pravljicah (Zajec naj-
de čas ali Medvedova usluga) bi se lahko 
našel marsikdo.
Ideje za zgodbe črpam predvsem iz življe-
nja in izkušenj, tako kot verjetno vsak, 
ki se ukvarja z pisanjem. Včasih sem se 
spraševala, kaj vse bi lahko že napisala, če 
bi me že prej malce bolj spodbujali v tej 
smeri. Sedaj pa vidim, da morajo nekate-
re stvari dozoreti, človek potrebuje nekaj 
izkušenj, na podlagi katerih lahko ustvar-
ja, tudi če gre za otroško literaturo. Najbrž 
prav zaradi tega nekatere moje zgodbe pri-
tegnejo tudi odrasle bralce.

V eni izmed recenzij tvoje knjige (bukla.
si) kritik pohvali tvoj inovativni pristop 
k pisanju živalskih zgodb, ki so po nje-
govem mnenju že precej izpete. Kako 
zahtevno je pravzaprav ustvariti lite-
rarne karakterje, jim vdahniti dušo in 
vse skupaj sestaviti v zgodbo?
V bistvu se na začetku ne osredotočam na 
junaka, ampak mi je pomembnejša zgod-
ba. Šele potem, ko imam v glavi idejo o 
njenem poteku, se odločim, katere živali 
ali osebe bom uporabila v pravljici. O ka-
rakterjih niti ne razmišljam preveč, ampak 
se razvijajo spontano. Gozdne živali pa se 
mi zdijo pri tem še posebej uporabne in 
simpatične, s pomočjo njihovih stereoti-
pnih karakternih lastnosti, ki jih najdemo 
že v ljudskih pravljicah, namreč lahko 
odlično poudarimo idejo in sporočilo po-
samezne zgodbe.

Koliko pravljic je vključenih v zbirko? 
Kje se knjigo lahko kupi?
Knjiga Za devetimi drevesi vključuje deset 
pravljic, ki so namenjene predvsem mladim 
bralcem in poslušalcem, v njih pa bodo marsi-
kaj našli tudi odrasli. Knjiga je naprodaj v vseh 
bolje založenih knjigarnah in v spletni prodaji. 
Na voljo je v knjižnicah, tudi v logaški.

Ali že nastaja kaj novega? 
Še vedno pišem, ustvarjam in to nameravam 
početi tudi v prihodnje. Zaenkrat ostajam pri 
otroški literaturi, čeprav me mika tudi pisanje 
za odrasle. Idej mi vsekakor še ni zmanjka-
lo, bolj se zatika pri časovnem in finančnem 
vidiku. Kar pa se tiče morebitne izdaje nove 
knjige v prihodnosti, pa težko karkoli napo-
vedujem, saj ni vse odvisno samo od mene.

Besedilo in foto: Nina Jerina
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ZAKAJ PA NE V NEDELJO?

KULTURA

V petek, 10. marca zvečer, sta v Stekleni 
dvorani »stopila skupaj« Javni sklad za 
kulturne dejavnosti Območna izpostava 
Logatec in Društvo likovnikov Logatec in 
predstavila dela, ki so nastala v okviru sli-
karskega tečaja JSKD OI Logatec 2016/17 
pod mentorstvom mag. umetnosti Ane Slu-

ga. Devet likovnikov je prispevalo po eno 
ali več slik, nekateri od njih so se preizku-
sili v drugačnih tehnikah, kot smo jih va-
jeni do sedaj. Razstavo je finančno podprla 
Občina Logatec, ki jo je uvrstila v sklop 
prireditev ob Gregorjevem praznovanju. 
Slike so razstavljali: Darinka Lapajna, 
Dušan Mihelčič, Janez Ovsec, Sonja Mi-
helčič, Darja Rupnik, Romana Pirman, Ve-
sna Stražišar, Matevž Škufca in najmlajša, 
učenka zadnjega razreda Osnovne šole 8. 

talcev Logatec Loti Turk. Prizadevne slu-
šatelje je najprej predstavila mentorica, ne-
kaj besed pa jim je namenila tudi vodja lo-
gaške izpostave JSKD Tanja Pina Škufca.
 Ker je tudi glasba del kulture, je prav, da 
omenim učenko Glasbene šole Logatec 
Rebeko Hozjan, ki je prijetno presenetila z 
Balado za Adelino. Razstava je bila odprta 
do 29. sušca.

Besedilo in foto: Brane Pevec

RISBE IN SLIKE V STEKLENI GALERIJI VEČNAMENSKE DVORANE LOGATEC

»Sama praznovanja: mesec kulture, rojstni dan naše Alenke, potem pa še nedelja, lepo 
vreme  in odprtje razstave …« tako je likovna kritičarka Anamarija Stibilj Šajn pozdra-
vila obiskovalce, ki so se 19. svečana popoldne odzvali na povabilo Društva likovnikov 
Logatec in prišli v Stekleno galerijo večnamenske logaške dvorane. 

Alenka Cigale je pred sedmimi leti na Sinjem Vrhu nad Ajdovščino srečala gospo Marijo 
Bizjak iz Kranja, ki ustvarja z glino. Spodbudila jo je k ustvarjanju, ji dala napotke in tudi 
prvo glino. Ta je sicer voljna, gnetljiva, upogljiva, a sama ljubezen do ustvarjanja ni dovolj, 
poznati in osvojiti je treba tudi tehnologijo. In Alenka Cigale jo je: obvlada različne bolj ali 
manj zapletene postopke obdelave, pri delu uporablja tisto, kar najde v naravi (listi, storži, 
štori…) in kar so naredile spretne čipkarice, čipke torej. Svoja dela krasi s številnimi detajli, 
jih ustrezno prebarva … Toliko zelo na kratko o njenem delu, ker pa velja v njeni družini 
pregovor o jabolku in drevesu, je nekaj zanimivih slik in predmetov razstavila hčerka Irma, 
študentka na fakulteti za dizajn, za katero naša kritičarka meni: » … da se nedvomno obeta 
čudovit razcvet, saj je avtorica sposobna slediti najrazličnejšim likovnim izzivom.« Le-ti pa 
jo čakajo tudi na glasbeni poti: ob spremljavi kitarista Tilna Vane (oba poučujejo v Glasbeni 
šoli Logatec) nas je s pesmijo Dream a little dream of me in še nekaterimi popeljala tudi v 
svoje sanje – odlična pevka ali likovnica, ali morda oboje?! Zakaj pa ne? 

Kot da to še ni dovolj, so razstavo s svojimi deli obogatili še prijatelji, s katerimi je skupaj 
razstavljala na sam praznik kulture v Godoviču: Marjan Gantar, Rozi Rupnik, Andra Jereb, 
Blanka Vidmar, Jernej Žigon in Marko Jerman ter hčerka Lucija. Razstava je bila odprta dobra 
dva tedna, zato samo še nasvet: ko boste zasledili, da kdo od naštetih kje razstavlja, ne ostanite 
doma, ampak pohitite na ogled!

Besedilo in foto: Brane Pevec
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MOŠKI VEČER Z ŽENSKIM PRIDIHOM

Skupni koncert Moškega pevskega 
zbora Pivka, Učiteljskega okteta 
Pa kol‘k‘r tol‘k‘ in Dua Mir v Lo-

gatcu in Pivki

Vsekakor je treba pozabi iztrgati spomin 
na letni koncert Učiteljskega okteta Pa 
kol‘k‘r tol‘k‘, ki je v goste povabil Moški 
pevski zbor Pivka in z Medvedjega Brda 
Duo Mir, ki so že konec januarja v logaški 
Narodni dom privabili skromno, a vendar 
‚svoje‘ zvesto občinstvo. 

Letni koncert so logaški pevci namenili 
mesecu kulture, februarju, prav tako pa so 
to storili Pivčani, ki so enak koncert pri-
pravili v domači šoli s precej več obiska 
kot v Logatcu. Prešernova pesem je zado-
nela tako iz grl obeh zborov, kakor tudi z 
voditeljskega mesta Anite Garafolj, ki je s 
sebi lastno sproščenostjo in hudomušno-
stjo vodila oba koncerta. Prijatelji iz Piv-
ke, ki jih že 16 let vodi letošnji nagraje-
nec JSKD in Logatčan Marcel Štefančič, 
so v svoj spored uvrstili svoje uspešnice, 
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PUST, KRIVIH UST

ki so segale od Primorske do Koroške in 
dodale tudi delež svojega dirigenta, ki je 
bodisi priredil ali dodal priredbam svoj 
osebni pečat. Logaški pevci pod vodstvom 
Primoža Sarka in tokrat tudi z letošnjim 
nagrajencem za življenjsko delo v občini 
Logatec Janezom Podjedom so ustaljenim, 
njim lastnim skladbam dodali nekaj novih 
pesmi. Aplavz je bil zgovoren potrjevalec 
naporov obeh zborov, zato dodatka nista 
bila več vprašanje. Prijazno odobravanje 

sta doživeli tudi pevki Dua Mir, ki sta s 
prijetnim podajanjem poživili sicer izrazi-
to ‚moški‘ večer. 

Naj na koncu omenim še skupno Vodopivče-
vo pesem Pobratimija, ki sta jo v Logatcu in 
Pivki vodila gostujoča dirigenta, kot pesem 
tkanja prijateljskih vezi. Te ostajajo in se kre-
pijo ter nosijo veselje, ki ga gojijo pevci obeh 
zborov, po vsej Sloveniji. 

KRAS

Zabavni večer v organizaciji Obr-
tniškega MePZ Notranjska pod 
vodstvom Janeza Gostiše in Fol-

klorne skupine Torbarji iz Postojne pod 
vodstvom Andreje Berlak je bil pravza-
prav presenečenje. Večer je duhovito po-
vezoval Janez Podjed, letošnji nagrajenec 
Občine Logatec za življenjsko delo na po-
dročju kulture.

Redko se zgodi, menim, da se v norčavem 
večeru pustne sobote obdrži kakovostna 
raven ‘umetniške’ prireditve, kar je tokrat 
uspelo pevskemu zboru, plesalcem in pove-
zovalcu. Res, ne zgodi se pogosto, da ostane 
raven podajanja na ‘nivoju’, kot radi rečemo, 
ob tem pa se prepustimo pustu in norčijam 
enako veselo in razposajeno. Prijetno je pre-
senetil obrtniški zbor, saj je veseli del prepe-
vanja obogatil z maskami, ki so si jih nadeli 
nekateri pevke in pevci, sam dirigent pa si je 
nadel lasuljo ‘ostarelega Mozarta z mašnico’ 
in popeljal pevce v razposajeno podajanje, 
ne da bi zato popustila koncentracija, ki jo 
zborovsko petje potrebuje. Sledilo je dvoje 
presenečenj, ki so bila zabavna in prisrčna. 

Janez Gostiša je nastopil kot harmonikar in 
pevec kupleta, ki ga je naučil njegov oče in 
v katerem hudomušno ‘rajski Adam’ po vseh 
tegobah, ki so nastopile, ko mu je bog vzel 
rebro in mu poklonil Evo, prosi stvarnika, 
naj mu rebro vrne. Zame prvič slišana in 
duhovito rimana ljudska pesem, ki jo je Ja-
nez podal v primerni hudomušnosti. Enako 
zabavno so nas presenetili plesalci Folklorne 
skupine Torbarji, kjer so smeh povzročile 
zamenjave oblačenja med moškimi in žen-

skami. Kot je to že običajno, so nas posebej 

nasmejali v ženske preoblečeni moški člani 
skupine, ki so s svojimi ‘moškimi’ partnerji 
odplesali notranjske narodne plese. Smeha 
ob prestopanju, poravnavanju spodnjic in 
objemanju svojih ‘moških’ partnerjev je bilo 
res duhovito.

Prireditev, ki si jo velja zapomniti.

KRAS
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Obrtniški MePZ Notranjska pod vodstvom W. A. Mozarta
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KO PESEM NAJDE POT 

KULTURA

»Je ponorela zamaknjenost v nepopisan list«, je o poeziji zapi-
sal pesnik Andrej Žigon.

Hiša sadeži družbe – večgeneracijski center Logatec je na svetovni 
dan poezije (21. marec) gostila pesniški večer – odprto branje, na 
katerem so avtorska dela predstavili otroci, učenci, srednješolci, 
študentje in odrasli člani Literarnega društva Zeleni oblaki, ki so 
večer z naslovom Iz roda v rod pesem najde pot tudi organizirali.

21. marec je za svetovni dan poezije razglasil Unesco. Ta dan je v mar-
sikaterem kraju v kavarnah mogoče verze zamenjati za kavo, potekajo 
javna branja, predstavitve pesniških zbirk. Zeleni oblaki so večer orga-
nizirali kot odprto branje, na katerem je sodelovalo osemnajst avtorjev 
in avtoric vseh generacij, nekateri so se javno prvič predstavili. Slišali 
smo haikuje otrok iz vrtca, prve pesniške poskuse osnovnošolcev, sre-
dnješolske drugačnosti v poeziji, metaforično bogastvo že uveljavlje-
nih avtorjev in avtoric; pesmi so avtorji brali v slovenskem, ruskem in 
angleškem jeziku. Večer je pokazal, da poezija niso samo v vzporedja 
ali sosledja postavljene besede. So metafore, pronicljive misli in in-
telektualne domislice. Zato mnogi, ki literarno ne ustvarjajo, poezijo 
radi doživljajo kot bralci in poslušalci. In teh je bilo na odprtem branju 
zares veliko. Morda tudi zato, ker je poezija doma v vseh poklicih in 
časovnih pasovih sveta. Najdemo jo v bolnišnicah, zaporih, azilnih 
domovih, varnih hišah … pogosto je izrazno sredstvo ranljivih skupin 
ljudi. »Pesem je garanje in avantura obenem«, je nekoč zapisal loga-
ški pesnik Andrej Žigon. Kako prav je imel, so pripovedovali kolaži 
besednih sporočil, ki smo jih poslušali ta večer, ki ga je z avtorskimi 
besedili in glasbo povezal Simon Urbas. Poezija je tudi moč, svoboda 
in osrčenost. Možnost in sobivanje. To zadnje sta avtorjem ponudila 
Hiša sadeži družbe in člani Literarnega društva Zeleni oblaki, ki  sku-
šajo s to in podobnimi prireditvami dati organiziranemu literarnemu 
delovanju na Logaškem novih moči – za povezovanje že uveljavljenih 
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ustvarjalcev, predvsem pa za vključevanje mladih literarnih ustvarjal-
cev, saj kot pravi A. Žigon: »Pesmi piše mnogo mladih in lepih ljudi.«

Pesmi najdejo vsakega, ki ta svet gleda s srcem. Zato je bilo odprto bra-
nje tudi spomin na logaškega pesnika Andreja Žigona in njegovo prvo 
pesniško zbirko, po kateri nosi literarno društvo ime Zeleni oblaki.

Branka Novak
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POSLOVNE STRANI

POVIŠANJE CEN KOMUNALNIH STORITEV

Na pobudo nekaterih logaških podjetnikov se je konec 
februarja sestal Gospodarski strateški svet Občine 
Logatec in obravnaval prilagoditev (povišanje) cen 

komunalnih storitev na območju občine. Seje sta se udeležila 
tudi župan Berto Menard in direktor Komunalnega podjetja 
Logatec dr. Boštjan Aver, vodil pa jo se predsednik Območ-
ne obrtno-podjetniške zbornice Logatec Bogdan Oblak, ki je 
v imenu predstavnikov logaških podjetnikov od odgovornih 
zahteval pojasnila podražitev.

Župan je povzel dejstvo, da smo v zadnjih letih zgradili novo ko-
munalno infrastrukturo in davek na to je amortizacija, ki jo mora 
občina skladno z Uredbo MEDO zaračunati komunalnemu podjetju. 
Gospodinjstvom lahko občina da subvencijo, pri podjetjih pa tega 
zaradi državne uredbe ne more storiti. O tem so sestankovali tudi z 
župani v regiji. Strinjajo se, da je tu treba nekaj spremeniti, možnosti 
so različne, npr.: podaljšanje dobe amortizacije, vlaganje sredstev v 
novo infrastrukturo oziroma obnovo obstoječe, prek Zbornice komu-
nalnega gospodarstva dati predlog v Državni zbor RS, da se zadeva 
tudi zakonsko spremeni. Pozval je tudi OZS, naj se angažira za to. 
Vse to je namreč obremenilo predvsem tista podjetja, ki imajo veliko 
priključno moč/dimenzijo vodomera (DN80 ali 100), takšnih je v Lo-
gatcu deset, med njimi tudi vrtci in šole.

Dr. Boštjan Aver je povzel določila prilagoditve in sprememb cen 
komunalnih storitev, ki veljajo od 1. 1. 2017. Do bistvenih povi-
šanj za posamezna podjetja je prišlo zaradi večjih dimenzij vodo-
mera (npr. DN50, DN80, DN100), namreč, omrežnina se določi in 
obračunava glede na zmogljivost priključkov, določenih s preme-
rom vodomera (določeni s faktorji omrežnine).

Rešitev: zmanjšanje priključne moči

Bogdan Oblak je predstavil konkreten primer: podjetja imajo pri-
ključno moč/dimenzijo vodomera DN 80 ali 100, čeprav je dejansko 

sploh ne potrebujejo. Ta velika moč je bila potrebna za pridobitev 
gradbenega dovoljenja ter zaradi potrebe hidranta za primer požar-
ne varnosti. Zato predlaga, da na željo dotičnih podjetnikov zadevo 
pregleda njihov projektant strojnih instalacij in požarne varnosti ter 
preveri, če je takšen DN sploh potreben. Če se v elaboratu pokaže, da 
takšnega DN ne potrebujejo (npr. namesto DN80, zadostuje DN30), 
naj podjetniki na podlagi te ekspertize oddajo vlogo na KP Logatec 
za spremembo DN. Oblak je predlagal tudi uvedbo kombiniranih vo-
domerov, prvega pred in drugega za hidrantom (npr. DN 80/20). To 
možnost je že preverilo KP Logatec in ne pride v poštev. Za določitev 
cene omrežnine se namreč upošteva faktor, ki je določen za vodomer 
z višjim pretokom. »Glede na navedeno je torej edina rešitev za po-
samezno podjetje zmanjšanje priključne moči (vgraditev vodomera z 
manjšim pretokom), če seveda to potrdi projektant«, so še dodali iz 
Komunalnega podjetja Logatec.

Predlagal je tudi, da bi tam, kjer je to možno, DN ustrezno znižali 
oziroma uvedli dva števca, prvi bi bil pred hidrantom, drugi pa za 
njim. Prvi bi imel manjšo obračunsko moč, zato bi se podjetjem 
manj obračunavalo. Torej bi lahko bila ena od rešitev tudi uvedba 
kombiniranega števca. Zadevo bo proučil KP Logatec in nas o 
tem obvestil. Edina rešitev za posamezno podjetje je v zmanjšanju 
priključne moči (vgraditev vodomera z manjšim pretokom), če, 
seveda, potrdi projektant. 

Navzoči so sprejeli sklep, naj podjetja, ki so se jim cene najbolj 
povišale zaradi dimenzije vodomera (DN), najprej s projektan-
tom proučijo, če je možna sprememba na minimalni DN, npr. iz 
DN100 na DN20, nato pa se z ustrezno dokumentacijo oglasijo 
v Komunalnem podjetju Logatec, kjer bodo uredili spremembo. 

Območna obrtno-podjetniška zbornica Logatec je o tem obvestila 
logaška podjetja oziroma podjetnike.

Dejan Šraml
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Gospodarski strateški svet Občine Logatec
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ZNANJE ZA PODJETNIŠKI USPEH: FINANCE V PODJETNIŠTVU

POSLOVNE STRANI

Gospodarski strateški svet Občine Logatec vabi logaške 
podjetnike in druge na seminar Financiranje investicij 
in premoženje (sredstva) podjetja, ki bo 12. aprila 2017 

ob 16.00 na Območni obrtno-podjetniški zbornici Logatec.

Iz vsebine: spoznali boste načine financiranja podjetja ter njihove 
prednosti in slabosti, dobili informacije o optimalni dolgoročni za-
dolženosti podjetja ter kapitalski ustreznosti in investicijski spo-
sobnosti. Pogledali bomo vpliv posameznih konkretnih poslovnih 
odločitev (npr. investicije) na proste denarne tokove, davke in dru-
ge vidike poslovanja podjetij (s primeri iz prakse), podali nasvete 
o upravljanju s kratkoročnimi sredstvi podjetja (zaloge, terjatve 
do kupcev, denarna sredstva, kratkoročne finančne naložbe) ter 
vpliv na obratni kapital podjetja. 

Govor bo tudi o izboljšanju upravljanja s terjatvami do kupcev 
podjetja ter poslovanja in »dinamične« vrednosti podjetja.

Seminar bo vodil doc. dr. Boštjan Aver, direktor Komunalnega 
podjetja Logatec, ki ima dolgoletne izkušnje na področju ban-
čništva, zavarovalništva, podjetništva, obvladovanja finančnih 
tveganj, vrednotenja podjetij in ocenjevanja investicij, finančnega 
nadzora izvajanja projektov. 

Zasedal je številne pomembne funkcije v podjetjih, kot so Vzaje-
mna, Banka Koper, Juteks, Kapitalska družba ... Dr. Aver je avtor 
znanstvenih in strokovnih člankov s področja financ, računovod-
stva, kontrolinga in projektnega managementa. Predava na števil-
nih fakultetah v Sloveniji in tujini.

Seminar je namenjen samostojnim podjetnikom, direktorjem pod-
jetij in javnih ustanov, vodjem računovodskih in finančnih služb, 
računovodskim servisom, računovodjem, finančnikom ...

Obvezne predhodne prijave: info@ooz-logatec.si, 051 651 538 
(OOZ Logatec).

Brez kotizacije za podjetnike in podjetja s sedežem v Logatcu ter 
občane Logatca!

VESELE IN BLAGOSLOVLJENE 
VELIKONOČNE PRAZNIKE!

Občinski dobor NSi Logatec

Podjetniki: Ekskurzija v Celovec

Za slovenska podjetja je skoraj neizogibna internacionalizacija, 
saj je za večino podjetij naš trg premajhen, da bi delovanje in po-
slovanje lahko bilo uspešno. Zato Območna obrtno-podjetniška 
zbornica Logatec vabi logaške podjetnike in drugo zainteresirano 
javnost na enodnevno podjetniško ekskurzijo v Celovec (Avstri-
jo). Obiskali bomo Slovensko gospodarsko zvezo v Celovcu z na-
menom predstavitve aktualnih razmer na avstrijskem trgu ter spo-
znali primere dobrih praks podporne ustanove, ki je namenjena 
slovenskim podjetnikom. Iz prve roke nam bodo predstavili aktu-
alne pogoje poslovanja in čezmejnega opravljanja storitev (zako-
nodajne novosti) ter informacije o napotitvi delavcev v tujino ter 
ustanavaljanju podjetja/izpostave pri njih. Slišali bomo zgledne 
primere slovensko-avstrijskega poslovnega sodelovanja; dobili 
kontakte zastopnikov, posrednikov in agentov; se dogovorili za 
mednarodno srečanje B2B in obisku delegacije tudi v Logatcu ter 
dorekli skupne sejemske nastope. Sprejeli nas bodo tudi na Občini 
Železna Kapla-Bela (Avstrija), ki jo vodi edini slovenski župan na 
avstrijskem Koroškem Franz Josef Smrtnik.

Več informacij bo objavljenih na ooz-logatec.si, dobite pa jih tudi 
na: info@ooz-logatec.si, 051 651 538 (OOZ Logatec).

Informatizacija: praktične rešitve za lažje in boljše 
poslovanje

Območna obrtno-podjetniška zbornica Logatec vabi logaške pod-
jetnike in drugo zainteresirano javnost na niz strokovnih delavnic 
na temo informatizacije poslovanja, ki jih pripravljajo v sodelova-
nju s podjetjem Prolog. Predstavili bodo uporabne rešitve na inter-
netu, sodoben sistem za vodenje evidence prisotnosti na delovnem 
mestu ter orodje za urejanje spletnih strani.

Delavnice bodo v maju 2017. Več informacij bo objavljenih na 
ooz-logatec.si, dobite pa jih tudi na: info@ooz-logatec.si, 051 651 
538 (OOZ Logatec).

Pripravil: Dejan Šraml
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ZA ŠTIRI POMARANČE- SMUČKE

Martin Kreč, pravi zaljubljenec 
v smučanje,  dobitnik prizna-
nja Področnega združenja uči-

teljev in trenerjev smučanja Logatec, je 
logaškemu smučanju pustil pomemben 
pečat. Še vedno je aktiven in ves predan 
športu. Za bralce Logaških novic je ori-
sal svojo smučarsko pot.

Od kod vam ljubezen do smučanja?
Ne vem. Kar zgodila se je. Po pripovedova-
nju staršev so že v 30-ih letih prejšnjega sto-
letja znali smučati vsi moji strici – po mamini 
(dolenjski) in po očetovi  (gorenjski) strani. 
Prve smuči sem dobil, ko sem dopolnil štiri 
leta in jih čez  tri leta zamenjal za daljše. Za 
štiri pomaranče, kar da vedeti, kakšno vre-
dnoto so takrat pomenile.

Kje ste dobil prve smučarske napotke in 
kdo je bil vaš prvi smučarski učitelj?
Osnovne smučarske napotke mi je dal še kot 
otroku oče, saj je tudi sam občasno smučal. 
Večinoma pa  smo bili otroci v tistem času 
samouki. Na vsakem hribčku ali v dolinici 
smo imeli skakalnice, kjer smo predvsem 
skakali. Moj prvi, »tapravi« učitelj smučanja 
je bil Tone Mihevc, ki je v začetku 60-ih let 
prejšnjega stoletja na Medvedjem Brdu orga-
niziral prvi smučarski tečaj na Notranjskem 
in nam  ob pomoči vodnikov TVD Partizan 
posredoval osnovne smučarske veščine.

Je Logatec po vašem mnenju nekakšno sre-
dišče smučarije, saj je že od nekdaj slovel po 
smučarskih skokih, pa teku na smučeh …?
Legendarni Rudolf Badjura v svojih spomi-
nih opisuje, kako so se smučarski zanese-
njaki, člani društva Dren, že okoli leta 1910 
pozimi iz Ljubljane ob vikendih odpeljali z 
vlakom do Logatca in se na smučeh odpravi-
li po obrobju Ženčka, čez Režiše proti Rav-
niku. Sam se spominjam, da so v Logatcu 
že leta 1962 na 50-metrski skakalnici izpe-
ljali svetovno mladinsko prvenstvo za pokal 
Kongsberg. Pa kasneje cela vrsta množičnih 
tekaških tekmovanj na državnem nivoju … 
Logatec bi lahko bil smučarsko središče širše 
Notranjske regije /pa ni/, saj ima poleg tradi-
cije tudi izjemno primerne terene za učenje 
smučanja in pogoje za zgodnje zasneževa-
nje: nizke  temperature že v novembru, do-
volj površinske vode, izjemno dostopnost iz 
ljubljanske in primorske strani, dovolj stro-
kovnih smučarskih kadrov in baje kar nekaj 
projektov izgradnje ŠRC Sekirica. 

Ali lahko na kratko opišete pot od začet-
kov pa do danes? 
Splet okoliščin je »botroval«, da sem svo-
je skromne smučarske izkušnje in nekaj 
znanja pričel posredovati  že daljnega leta 
1971, ko sem odšel k vojakom na Poklju-
ko. Tam so nas namreč  takoj ob prihodu 
preizkusili  glede znanja smučanja in nas 
nekatere izbrali kot »instruktore skijanja«. 
Leta 1975 sem na Vojskem opravil izpit za 
vaditelja smučanja, dve leti pozneje pa v 
Kranjski Gori še za učitelja smučanja in te-
kov  na smučeh. Vsa ta znanja in izkušnje 
so bili osnova, da sem se takrat v SK Lo-
gatec ob mentorstvu Toneta Mihevca lotil 
učenja  osnov smučanja najmlajših. Leto 
kasneje, 1978., sem »prigaral« še medna-
rodno licenco ISIA, na osnovi katere sem 
lahko kasneje na vsakoletnih licenčnih se-
minarjih logaškim učiteljem smučanja pre-
ko 30 let posredoval  vse novosti iz tehnike 
in metodike alpskega smučanja.

Se je današnje delo v društvu učiteljev 
smučanja dosti spremenilo, kaj je bolje, 
kaj bi morda lahko še popravili?
Nekoč smo nabor bodočih učiteljev smučanja 
iskali predvsem v SK Logatec med tekmoval-
ci. Pa se je izkazalo, da v Logatcu in širši oko-
lici smuča še mnogo več otrok tudi v vrtcih, 
šolah, drugih javnih zavodih, KLŠ … In smo 
nabor kandidatov za učitelje smučanja razši-
rili tudi s temi kadri, kar se je z leti pokazalo 
za zadetek v polno. Za kader je treba nenehno 
skrbeti in imeti za to »nos«, da vse življenje 
ne bi izobraževal  le sebe in bil samemu sebi 
namen, ampak da bi imelo okolje, v katerem 
živi, od njega tudi kakšno korist …

Kje črpate energijo, da poleg vsako-
dnevnega dela v službi ali doma najdete 
interes za bele strmine in predvsem uče-
čo mladino?
S 40 leti delovne dobe sem se pred šesti-
mi leti upokojil, a imam zaenkrat še toliko 
energije, da ob vsakoletnem prvem snegu 
potegnem kakšno vijugo po Sekirici. Kar 
po celem. Ne čakam Knavsa s teptalcem. 
Pa kako čudovita smuka je s tekaškimi 
»narezanimi« smučmi ob novozapadlemu 
snegu po okoliških planotah – po Žibršah, 
Medvedjem Brdu, Židanku, Blekovskih 
gmajnah …  Pa tudi kakšen športni dan 
grem na Cerkno občasno še oddelat z otro-
ki  rovtarske osnovne šole. In dva od treh 
vnukov bo še treba spraviti na smuči.

Bi želeli ob koncu kaj dodati, kar v 
vprašanjih ni bilo zapisano?
Ogromno dela so opravili v vseh obdobjih 
vzgojiteljice v vrtcih in učitelji v osnov-
nih šolah. Smučarski klubi  usmerjajo v 
svoje članstvo v glavnem boljše smučarje 
(alpince, skakalce ali tekače), z drugimi 
stotnijami otrok - smučarjev pa so se in se 
še vedno  ukvarjajo na športnih dnevih in 
zimovanjih predvsem učitelji iz dveh lo-
gaških in rovtarske šole s podružnicami, 
ki med drugim naučijo otroke predvsem 
varno in samostojno vijugati. V bistvu so 
to »profesionalci«, ki  ne opravljajo prido-
bitne dejavnosti, zato pa velik del manj ko-
mercialnega, pa smučarsko zelo koristnega 
in kvalitetnega učnega procesa. Za kar jim 
gre priznanje in vsa čast!

Metka Bogataj
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TEK TROJK

Tudi letos se vas bo veliko udeležilo Teka trojk. To je mogoče 
celo bolj ljudski tek kot Ljubljanski maraton in toplo vam 
priporočam, da se ga udeležite.

Marca je bilo vreme že prijaznejše tekačem in upam, da ste redno 
tekli v pripravah na Istrski maraton. Po njem si spočijte in nekaj 
dni mirno preživite brez teka. Ne bo vam škodilo.

Večina bo nastopila na krajši, 13 km dolgi progi, vendar tudi ta ni 
lahka. Če ste se pripravljali za 21 km, potem imate dovolj teka v 
nogah in boste aprila dodali nekaj hitrih treningov. Poskusili boste 
najti en dan v tednu, ko bodo vreme, vaše razpoloženje in čas 
primerni za naporen trening. Preselili se boste s cest na našo lepo 
Sekirico. Ta trening bo približno tak: za ogrevanje tecite 20‘, se 
malo raztegnite in naredite hitrostne vaje. Na ravnem terenu boste 
naredili 8 do 15 hitrih tekov po 30‘‘. Tisti, ki težko tečete tako 
hitro, da bi se v 30‘‘ močno zadihali, boste tekli v položen hrib. 

Odmor je 2‘ do 3‘ lahkotnega tekanja. Potem naredite še daljši 
iztek. To je naporen trening, preostalo pa so lahkotni teki. Ne po-
zabite, da je osnova še vedno veliko teka. En tak trening tedensko 
bo močno izboljšal vašo  tekaško pripravljenost.

Za 29 km dolgo progo se boste morali pripraviti tako kot za veliki 
maraton. Pomeni veliko dolgih tekov in tudi s klanci se boste mo-
rali spopasti. Poleg zgoraj opisanega treninga ostanejo še vedno 
tudi okrog dve uri dolgi teki.

Predvsem je Tek trojk družaben, ekipni tek in ne tekmovanje posa-
meznikov. Za ekipo si dobite prijatelje ali tekače, s katerimi večkrat 
skupaj tečete in se dobro poznate. Prijetneje vam bo, če boste pri-
bližno enakih tekaških sposobnosti. Imejte v glavi, da si člani ekipe 
pomagajo in bog ne daj, da se začnete ocenjevati, kdo s kom ne 
more. Uživajte v teku, da vam bo to uspelo, pa si pripravite taktični 
načrt. Predvsem tecite ves čas skupaj in ne v prvem delu po ravnem 
prehitro. Če niste ena redkih ekip, ki se borijo za prva mesta, boste 
v hrib težko prehitevali in ne bo nič strašnega, če najbolj strm del 
malo hodite. Pomembneje je, da boste po Golovcu, na razgibanem 
delu, imeli dovolj moči za dober ritem in zato do tja ne smete preveč 
omagati. Vedno je treba pospeševati takoj, ko pridete na vrh vsakega 
vzpona. V tem delu je pomembno, da je ekipa skupaj in si tekači 
pomagajo premagovati krize. Mešane ekipe deklet in fantov so smi-
selne le, kadar je to družaben tek ali če je dekle res enakovredno fan-
tom. V nasprotnem primeru ni niti smiselno niti prijetno za gledalce.

Potrudite se, da bo to vaš najlepši skupinski tek, pa tudi če boste 
tekli kakšno minuto počasneje. Na Teku trojk  so pa na  koncu res 
vsi zmagovalci.

Pripravil, tekaški trener ŠD Tek je lek, Miro Petrovec

SUPERPOLHOVE SMUČARSKE  
POČITNICE 2017

Med zimskimi počitnicami je ekipa Superpolh že tra-
dicionalno organizirala tečaje smučanja, ki smo jih 
tokrat izvedli na smučišču Cerkno. Upali smo, da 

bomo smučali tudi na smučišču Skibor, vendar nam je narava 
ponagajala in pobrala ves sneg. Želeli smo si vremensko ugo-
dne razmere, zato smo smučali od ponedeljka do srede, kar se je 
izkazalo za dobro odločitev, saj nam je bilo vreme naklonjeno 
vse tri dni. Po strminah smučišča Cerkno je vijugalo več kot 
90 otrok v lepih rumenih majčkah, za ali pred njimi pa naj-
boljši smučarski učitelji in učiteljice ekipe Superpolh. Vse tri 
dni je bilo čutiti pozitivno energijo, veliko otroških nasmehov 
in dobre volje. Sklepala so se nova poznanstva in prijateljstva, 
predvsem pa smo se naučili veliko novih smučarskih veščin. 
Vsem sodelujočim, staršem, otrokom in našim učiteljem se 
zahvaljujemo za sodelovanje. Skupaj smo ustvarili nepozaben 
smučarski teden. S tem projektom zaključujemo smučarsko se-
zono, hkrati pa se že pripravljamo na spomladanske aktivnosti 
na prostem. Za otroke bodo to tečaji rolanja, za odrasle pa tečaji 
nordijske hoje. Več pa kmalu na www.superpolh.si 

Ekipa Superpolh
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LITERARNI VEČER V PODRUŽNIČNI ŠOLI HOTEDRŠICA

VAŠA POŠTA

Torek, 14. 2. 2017, je bil rezerviran za li-
terarni večer. Tokrat smo za ta večer izbra-
li pesmi iz dveh otroških pesniških zbirk 
Anice Perpar, Ko sije sonce in Juhe, juhice 
juhej. Pesnica je bila vrsto let učiteljica v 
OŠ Tabor Logatec. Večer so pričeli učenci 
1. in 2. razreda z deklamacijo pesmi Mra-
vlje, sledile so deklamacije učencev 3., 4., 
in 5. razreda naše šole. Ne boste verjeli, 
vendar so učenci dokazali, da pesmi Anice 
Perpar niso primerne samo za deklamacijo. 
Učenke, ki obiskujejo interesno dejavnost 
Poj in igraj z menoj, so pod mentorstvom 
učiteljice Jožice Nagode pesmim napisale 
tudi melodijo. Da jih je moč predstaviti v 
»rap« izvedbi, pa so dokazali Ludvik, Lev 
in Ivo. Program sta povezovala Ajda in Ja-
kob, ki sta se v svoji vlogi odlično znašla. 
 
Veliko časa smo skupaj z učenci ustvarjali, 
se pogovarjali o pesmih in nastal je zani-
miv večer, ki nam bo vsem ostal v lepem 
spominu. Ilustracije v omenjenih pesniških 
zbirkah je ustvarila učiteljica naše šole, ga. 
Darja Rupnik, ki jih je brez pomislekov 
prinesla na razstavo in so polepšale naš pri-
reditveni prostor. Seveda iskrene čestitke 
vsem nastopajočim učencem, ki so tremo 

NAPOVEDNIK DOGODKOV

Sreda, 12. aprila 2017, ob 16.00,
Območna obrtno-podjetniška zbornica Logatec,
strokovni seminar Financiranje investicij  
in premoženje (sredstva) podjetja.
Seminar je namenjen samostojnim podjetnikom, direktorjem 
podjetij in javnih ustanov, vodjem računovodskih in finančnih 
služb, računovodskim servisom, knjigovodjem …
Org. in info: info@ooz-logatec.si, 051 651 538

Torek, 18. aprila 2017, ob 18.30,
dvorana Glasbene šole Logatec,
koncert Oddelka za petje GŠ Logatec.
Gojenke in gojenci pevskega oddelka bodo predstavili širok  
nabor recitativov, opernih arij …
Org. in info: GŠ Logatec, gslogatec@gslogatec.si, 01 75 90 730

Sreda, 19. aprila 2017, ob 19.00,
Knjižnica Logatec,
potopisno predavanje Andreje Avberšek, 
Namibija in Bocvana.
Org. in info: knjiznica.logatec@log.sik.si,  01 7541 722

Četrtek, 20. aprila 2017, ob 19.30,
Knjižnica Logatec,
Ženske na robu, predstava igralskega studia 
Bratov Vajevec.
Org. in info: knjiznica.logatec@log.sik.si, 01 7541 722 in Klub 
logaških študentov

Torek, 25. aprila 2017, ob 16.30,
Narodni dom, Prešernova dvorana,
Pogovarjajmo se/Knjižnica Logatec, Nacionalni inštitut 
za javno zdravje in Zdravstveni dom Logatec 
Org. in info: knjiznica.logatec@log.sik.si,  01 7541 722

Četrtek, 26. aprila 2017, ob 18.30,
dvorana Glasbene šole Logatec,
8. nastop učencev Glasbene šole Logatec 
v šolskem letu 2016/2017.
Predstavili se bodo učenci različnih instrumentov in petja.
Org. in info: GŠ Logatec, gslogatec@gslogatec.si, 01 7590730

pometli pod preprogo. S tem ste dokazali, 
da zmorete in znate. Hvala vsem učitelji-
cam in učencem ter ge. Sonji za njihov pri-
spevek k večeru in učiteljici Darji Rupnik 
za ilustracije. Vsi smo dali svoj kamenček 

v mozaik uspešnega večera. Seveda pa se 
v pomladnem času veselimo srečanja z go. 
Anico Perpar. 

Anita Čretnik
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ZAHVALE

V 77. letu nas je zapustil naš dragi mož, oče, tast, stric in 
dedek

ALBIN MERLAK
(31. 1. 1939 – 30. 1. 2017)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za izrečene besede sožalja in darovane 
sveče.

Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.
Najlepša hvala tudi zdravstvenemu osebju za vso skrb in nego 
ter g. Bošnjaku in g. župniku za lepo opravljen poslovilni obred

Vsi njegovi

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal, 
a nate spomin
bo vedno ostal.

ZAHVALA

JOŽICA JEREB
(30. 3. 1926 – 23. 2. 2017)

Ob slovesu drage mame se iskreno zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem, ki ste nam 
izrazili sožalje, darovali sveče in jo pospremili k večnemu 
počitku. 

Hvala osebju Zdravstvenega doma Logatec, gospodu župniku 
za lepo opravljen cerkveni obred, pevcem za čudovito petje in 
uslužbencem Komunalnega podjetja Logatec za prijaznost in 
organizacijo pogreba.

Hvala vsem, ki ste jo imeli radi.

Vsi njeni

ANTON SILVESTER ANTIČEVIČ, 
INŽENIR LESARSTVA

1932 – 2017

Ob boleči izgubi dragega moža, očeta, brata, dedka in pradedka 
se iskreno zahvaljujemo vsem za izražena sožalja, za darovano 
cvetje in sveče ter za izrečene tople besede. 

Hvala g. Bertu Menardu, županu Občine Logatec, in g. župniku 
Janezu Komparetu za poslovilna govora. Zahvaljujemo se 
tudi LD Hotedršica, Zvezi vojnih veteranov Logatec ter vsem 
sosedom in prijateljem, ki ste se prišli poslovit od našega 
Antona.

Vsi njegovi 

FRANC MUSEC 
(1948-2017)

Barvite krajine tega sveta je zapustil Franc Musec, logaški slikar in dolgoletni 
kovinostrugar v tovarni KLI Logatec. S pelinom v srcu, a hkrati olajšanjem, 
ker se je odrešil težke bolezni, so se naši življenjski kolovozi ločili, njegove 
slike pa ostajajo z nami. Zahvaljujemo se vsem, ki ste se poslovili od 
njega in nam izrekli sožalje – sorodnikom, prijateljem, sosedom, znancem, 
sodelavcem, slikarskim kolegom. Hvala vsem, ki ste darovali sveče, cvetje in 
prispevali za maše. Zahvala trobentaču Juretu Kocipru, za duhovno podporo pa 
dolnjelogaškima župnikoma Janezu Komparetu in Rafaelu Kedzierskemu ter 
neokatehumenski skupnosti. Zahvaljujemo se Gorazdu Bošnjaku, zdravniku 
dr. Mihi Petriču iz UKC Ljubljana in osebju Zdravstvenega doma Logatec. Za 
vso podporo v zadnjih dneh in ob težkem slovesu iskrena hvala.

Žena Marina, mama Marija in hčere Mojca, Tina in Saša z družinami.

»Kogar imaš rad, 
nikoli ne umre – le daleč, 
daleč je … «

Kdor živi v srcu svojih dragih, ni mrtev,
še naprej ostaja navzoč v njihovem 
življenju.
(Immanuel  Kant)

Sam, sam, sam moram biti,
v večnosti sebe in v sebi večnost odkriti,
svoje prozorne peruti v brezdaljo razpeti
in mir iz onstranske pokrajine vase ujeti. 
(Srečko Kosovel)

ZAHVALA

ZAHVALA ZAHVALA
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ZAHVALE

V 94. letu je za vedno zaspal naš dragi oče, 
dedek, pradedek, tast

G. JANEZ CIMERMAN
(10. 8. 1923 – 19. 3. 2017)

Vsem, ki ste ga imeli radi, ga s spoštovanjem, sočutno, toplo 
besedo, vetjem in svečami pospremili na zadnjo pot, ISKRENA 
hvala. Hvala tudi osebju doma starejših za dveletno nesebično 
pomoč, g. župniku za lepo opravljen obred, pevcem za ubrano 
petje,  Zdravstvenemu domu Logatec, Komunalnemu podjetju 
Logatec za organizacijo pogreba, g. Janezu Pečkaju za ureditev 
vežice. Ob spominskih govorih smo se zavedli dokončne 
resnice – le še spomin ostane.

Vsi njegovi 

»Pride čas, ko si izmučeno srce
Želi le spati,
V sen večni potovati …«

ZAHVALA

Ob izgubi mame, babice in prababice

GABRIJELE BOLČINE
(25. 2. 1951 – 4. 2. 2017)

Se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izrečena sožalja ter darovano cvetje in sveče.

Posebna zahvala gre hčerki Meliti in Domu starejših občanov Logatec, 
kjer so zadnja leta lepo skrbeli za njo. Hvala tudi pevcem, trobentaču, 
pogrebnemu zavodu in g. župniku Simonu Onušiču za pogrebno mašo.

Vsi njeni

Življenje je nepredvidljivo kot
deževen dan, lahko se spremeni v
jasnino ali pa v orkan.

ZAHVALA

Majda Žvegelj, nečakinja Jožefa Kapusa, čigar oble-
tnico rojstva smo v marčevskih Logaških novicah 
zaznamovali s prispevkom na strani 12, se nam je 

oglasila še z nekaterimi podatki o umetniku, ki je ne samo na 
Logaškem, pač pa tudi v ZDA, pustil močan pečat.

Jože Kapus je bil rojen v Lescah, 8. marca 1903, očetu Andreju 
in materi Ivani, roj. Jalen. Po podatkih so bili Kapusovi (po do-
mače Pr‘ Kovač) v Lescah kovači že od leta 1750. Njegov oče 
Andrej je bil spreten kovač in je prejel zlato medaljo za kočijo na 
razstavi v Parizu. Rojstna hiša je bila porušena ob izgradnji križ-
išča v letu 1985. Po podatkih gospoda Jakoba Žaklja je najprej z 

nekaterimi sovaščani in sošolcem ter prijateljem Jožetom Ferku-
ljem, župnikom v Hotedršici, leta 1945 zbežal v Pontebbe (v bli-
žini Višarij), nato je bil v taborišču Senvigliano. Na pobudo pa-
peža Pija XII. je odšel v Vatikan, novembra  1948 pa iz Neaplja s 
posredovanjem škofa Marka Kennyja Carrolla v ZDA. Prvo leto 
po prihodu v ZDA je služboval kot kaplan v Pilsenu (Wisconsis), 
nato je bil leto dni hišni duhovnik v otroškem zavetišču Dom 
Sv. Jožefa v El Doradu (Arkansas), zatem je devet let upravljal 
majhno župnijo Caney (Kansas), poldrugo leto do smrti pa večjo 
župnijo v Yates Centru. Bil je slikar in zelo rad je žgal v les. Pri 
obnavljanju notranjosti cerkve se je izkazal kot pravi mojster. 
V celoti je obnovil Cerkev Srca Jezusovega v Caneyju, glavni 
oltar je bil izdelan po njegovih načrtih. Obnovil je tudi notranjost 
cerkve v Yates Centru. Umrl je v prometni nesreči  1. novembra 
1962, v bližini svoje župnije Yates Center. Pogrebno sveto mašo 
v stolni cerkvi Wichiti je vodil škof  Mark Kenny Carroll  ob 
navzočnosti kakih 72 duhovnikov. Med njimi sta bila tudi njego-
va prijatelja diakon Janez Lavrih in pater Franc Jeraša iz Svetega 
Lenarta. Pogreba se je udeležil  tudi nekdanji ljubljanski župan 
Juro Adlešič in doktor Premik iz Pittsburgha. Jože Kapus je bil 
prvi župnik, ki so mu darovali pogrebno mašo v stolni cerkvi, 
čeprav ni bil niti škof niti diakon stolne cerkve. Grob ima na ča-
stnem mestu. Vse stroške pogreba je poravnal škof Mark Kenny 
Carroll.  Članek o njem je decembra 1961 v časopisu Slovenska 
država  objavil njegov sobrat in nekdanji sosed Nace.

Majda Žvegelj

JOŽEF KAPUS SLOVENSKO UMETNOST PONESEL TUDI »ČEZ LUŽO«

Kapus Jože 1903 - 1962
Škof Mark Kenny Carroll in 
Jože Kapus 1950
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BREZPLAČNO ZAVAROVANJE pnevmatik in asistenca za vse člane Petrol kluba. 
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APRIL IN ZAČETEK MAJA 
V HIŠI SADEŽI DRUŽBE LOGATEC – VEČGENERACIJSKEM CENTRU

V Hiši Sadeži družbe Logatec-večgeneracijskemu centru Slovenske 
filantropije na Tržaški cesti 105 v Gornjem Logatcu smo za vas pri-
pravili bogate in raznolike vsebine, ki nagovarjajo vse generacije in 
omogočajo kakovostno preživljanje časa v dobri družbi. V aprilu smo 
pričeli s plesi v krogu, ki jih vodi Darja Bažec, odvijali se bodo ob 
ponedeljkih dopoldne, torki pa so namenjeni dodatni učni pomoči za 
osnovnošolce in srednješolce (matematika, fizika, angleščina). Štiri 
zaporedne torke v aprilu bomo posvetili medgeneracijskemu kamiši-
baju (pripovedovanju ob slikah na majhnem odru), ob sredah popol-

dne pa nadaljujemo z druženjem ob šahovskih dvobojih. S pomočjo 
prostovoljcev prav tako redno izvajamo petkovo pomoč pri osvajanju 
osnov računalništva in spleta, ki smo ga namenili starejšim prebival-
cem naše občine. V začetku maja nadaljujemo z utečenimi vsebina-
mi, dodali pa smo še predavanje Društva za zdravilne rastline ognjič 
Logatec. Vse aktivnosti so za obiskovalce brezplačne, na voljo smo 
tudi za svetovanje in pogovor. Prav tako sprejemamo vaše predloge 
in pobude za dogajanje v naši hiši. Spremljate nas lahko tudi na fa-
cebook profilu Hiša Sadeži družbe Logatec-večgeneracijski center.

KONTAKT: Saša Musec Čuk, 070 892 903, hisa-logatec@filantropija.org
ODPIRALNI ČAS: torek, sreda: 11.00-19.00, petek: 8.00-16.00

04. 4.  15.00-16.30: Individualna učna pomoč za osnovnošolce in 
srednješolce iz socialno ogroženih družin (matematika,fizika, 
angleščina) – potrebna predhodna prijava 
 17.00-18.30: Kamišibaj (pripovedovanje ob slikah) – uvodno 
srečanje in predstavitev

05. 4.  17.00-18.30: Pridi na šah! Druženje ob šahovskih dvobojih
 07. 4.  9.00-11.00: Individualna računalniška pomoč za starejše – potreb-

ne predhodne prijave
08. 4.  9.00-16.00: Dan za spremembe – dobrodelna tržnica rabljenih 

predmetov
10.4.  9.00-10.30: Lahkotni in igrivi plesi v krogu z Darjo Bažec – pomi-

rimo duha in misli ter razgibajmo telo (uvod in predstavitev)
11. 4.  15.00-16.30: Individualna učna pomoč za osnovnošolce in sre-

dnješolce (matematika, fizika, angleščina) – potrebna predhodna 
prijava 
17.00-18.30: Kamišibaj za vse generacije – delavnica izdelave 
lastnega gledališča

12. 4. 17.00-18.30: Pridi na šah! Druženje ob šahovskih dvobojih
14. 4.  9.00-11.00: Individualna računalniška pomoč za starejše – potreb-

ne predhodne prijave
18. 4.  15.00-16.30: Individualna učna pomoč za osnovnošolce in sre-

dnješolce (matematika, fizika, angleščina) – potrebna predhodna 
prijava 
17.00-18.30: Kamišibaj za vse generacije – nastaja nova gledali-
ška predstava

19. 4. 17.00-18.30: Pridi na šah! Druženje ob šahovskih dvobojih
21. 4.  9.00-11.00: Individualna računalniška pomoč za starejše – potreb-

ne predhodne prijave
24. 4.  9.00-10.30: Lahkotni in igrivi plesi v krogu z Darjo Bažec – po-

mirimo duha in misli ter razgibajmo telo
25. 4.  15.00-16.30: Individualna učna pomoč za osnovnošolce in sre-

dnješolce (matematika, fizika, angleščina)  
– potrebna predhodna prijava 
17.00: Kamišibaj za vse generacije – predstavitev nastalih kami-
šibajev

26. 4. 17.00-18.30: Pridi na šah! Druženje ob šahovskih dvobojih
28. 4.  9.00-11.00: Individualna računalniška pomoč za starejše – potreb-

ne predhodne prijave
3. 5. 17.00-18.30: Pridi na šah! Druženje ob šahovskih dvobojih
5. 5.  9.00-11.00: Individualna računalniška pomoč za starejše – potrebne 

predhodne prijave
8. 5.  9.00-10.30: Lahkotni in igrivi plesi v krogu z Darjo Bažec – pomi-

rimo duha in misli ter razgibajmo telo
9. 5.  17.00: Spoznajmo užitne rastline in njihovo uporabo – predavanje 

Društva za zdravilne rastline Ognjič Logatec


